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Alcanar celebra la 
primera taula tècnica 

sobre els aiguats
Una iniciativa pionera al país que amb el 

coneixement d’experts, desenvoluparà 
accions preventives d’envergadura per 
a reduir danys importants en futures 

catàstrofes naturals. Pàg 3

LA PAGESIA, EN PEU 
DE GUERRA
La reunió dels pagesos d’ahir dijous amb els 

partits del Parlament de Catalunya, ha servit 

per tancar un acord per instar la Generalitat 

a revisar les restriccions d’aigua, reduir la 

burocràcia i agilitzar el pagament d’ajuts. 

Han de ser mesures d’aplicació “immediata”, 

i avisen que seguiran mobilitzats fins que “hi 

hagi acords firmats per la Generalitat. A les 

Terres de l’Ebre les mobilitzacions també 

han sigut múltiples. 

PÀG. 3

DETINGUT A 
DELTEBRE UN DELS 
FUGITIUS MÉS 
BUSCATS D’EUROPA
L’arrestat feia quinze anys que vivia al muni-

cipi amb una identitat falsa, i ha de complir 

una pena de deu anys de presó per tràfic 

d’éssers humans i de menors. 
PÀG. 14
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EDITORIAL

L’Equip d’Atenció Primària 
(EAP) Terra Alta, en col·la-
boració amb el Consell Co-
marcal de la Terra Alta, ha 
impulsat un taller en format 
literari per parlar del tram fi-
nal de vida.
Amb un enfocament psico-
educatiu, es durà a terme en 
quatre sessions amb l’objectiu 
de fomentar la reflexió i el dià-
leg sobre aquest cicle, reconei-
xent-lo com a part inherent a 
l’acte de viure.
Les sessions tindran lloc du-
rant el mes de febrer (5, 12, 19 
i 26) d’11.30 a 13 h. Les inscrip-
cions es poden fer al telèfon 
630 847 395.
L’EAP Terra Alta considera vital 
abordar aquesta etapa crucial 
de la vida, donat que la co-
marca presenta més del 75% 

d’envelliment. El taller garanteix 
un espai segur on les persones 
participants podran compartir 
les seves pors i creences sobre 
el darrer tram de la vida.
Neus Guerrero, referent de 
benestar emocional i comunita-
ri (RBEC) és la professional que 
lidera aquest projecte d’equip i 
destaca que “és necessari i ur-
gent parlar d’aquesta fase de 
la vida i donar suport a aque-
lles persones que han de fer-hi 
front, sigui en primera persona 
o des de l’acompanyament a un 
familiar, amic, etc. L’objectiu és 
prevenir el dol complex, prepa-
rant- nos per al que serà inevi-
table”.
La cloenda del taller comptarà 
amb la presència del Dr. Juan 
Carlos Trallero, metge de família 
amb més de 20 anys dedicat a 

Diuen que totes les 
revolucions es gesten, i 

l’actual que protagonitza la 
pagesia, també.
Imagineu-vos la caldera d’un 
volcà. No s’omple de magma 
i esclata d’avui per demà, sinó 
que el material que conté es 
va acumulant amb decennis, 
potser centenars d’anys, i va 
augmentant la seva pressió fins 
que al final rebenta per dalt i per 
les costures causant un enor-
me cataclisme, una crisi natural 
que també necessitarà molt de 
temps per reordenar-se.
La revolució dels pagesos que 
estem vivint aquests dies també 
s’ha creat sota la força aclapa-
radora de qui se sent maltrac-
tat de moltes formes diferents. 
Llegir uns quants titulars referits 
al món de la pagesia publicats 
aquest darrer any, i agafats a 
l’atzar de diferents mitjans, ens 
ajudarà a fer-nos una idea del 
que passa: “Alls, pastanagues i 
enciams multipliquen per sis el 
seu preu des del camp fins al 
consumidor final”; “A tot el món 
els pagesos pateixen el mateix: 
no reben un preu just pel seu 
esforç”; “El pagès més jove des-
prés de mi ja té 40 anys”; “Pre-
parar el paisatge contra el canvi 
climàtic”; “Els pagesos donen 
per perduda entre el 60% i el 
90% de la collita d’oli d’oliva”; 
“L’increment del preu, únic con-
sol per als productors de raïm”; 

“El protagonista d’’Alcarràs’ dei-
xa la pagesia: no hi ha res a fer”; 
“Sense pagesos no hi ha menjar, 
ni boscos, ni paisatge, ni futur”.
Aquesta és la qüestió: ni men-
jar, ni paisatge, ni futur. Estem 
parlant d’un sector, el de la pa-
gesia, masculinitzat, despresti-
giat, desvaloritzat i envellit, en 
el qual el relleu generacional 
veu que seguir el camí del pare i 
de l’avi és abocar-se a un treball 
24/7/365, fet en unes condicions 
dolentes i amb uns rendiments 
que amb prou feines donen per 
viure, sempre a mercè dels man-
dats dels despatxos que estan 
a centenars de quilòmetres de 
la realitat diària del terròs i les 
explotacions. Aleshores, no és 
normal, i fins i tot raonable, que 
la caldera volcànica de la pa-
gesia estigui a punt de rebentar 
pels quatre cantons? La respos-
ta és si.
Tothom té dret a tenir un treball 
digne i del qual pugui viure, i per 
alguna raó difícil d’entendre, la 
feina dels pagesos té una pàti-

na de descrèdit que no respon 
a res. Als pagesos cada cop se’ls 
demana més: que ajustin preus, 
que no utilitzin segons quins 
productes fitosanitaris, que facin 
de gestors de les seves explota-
cions, que donin compte ex-
haustiu de cada moviment que 
fan mil·límetre per mil·límetre, i 
la paperassa a tramitar és tanta 
que passa per davant de la seva 
feina. I sempre amb l’amenaça 
de les sancions administratives. 
Per no parlar del menyspreu de 
les grans empreses distribuïdo-
res, a les quals els és exactament 
igual comercialitzar, per dir al-
guna cosa, avellanes del Baix 
Camp o de Turquia, perquè tot 
són avellanes i el preu reporta 
més guanys d’intermediari. I el 
mateix amb els cítrics, la fruita 
seca, amb tants productes que 
de quilòmetre zero tenen un 
preu, i en canvi, comprats a l’al-
tra punta del món, en tenen un 
altre ridículament més baix.
Els pagesos i les pageses són 
vertebradors del territori. Són 

els que omplen les prestatgeries 
dels supermercats i les botigues 
de la fruita i verdura que conreen 
i que cobren a cero coma. Però 
també són els qui llauren quan 
els grans incendis amenacen 
d’engolir-ho tot. Els que miren 
el cel i preguen perquè la pedre-
gada seca es fongui muntanyes 
enllà. Els que pateixen la seque-
ra més que ningú a les seves ex-
plotacions. I ara són els que sur-
ten a defensar el seu dret a viure 
de la seva feina. Ho fan a marxa 
lenta, en grans concentracions 
de tractors que avancen des de 
totes les comarques en direcció 
a Barcelona. Ells i elles, que fan 
una feina efectiva però silencio-
sa, ara es faran escoltar perquè 
tothom sàpiga a quines proble-
màtiques s’enfronten. I també 
per mostrar clarament a quina 
panorama ens enfrontem la res-
ta de persones, si ells pleguen i 
abandonen la terra. És un horit-
zó al que de cap manera estem 
preparats per enfrontar-nos. 
Estem tan acostumats que quan 
anem a comprar hi hagi de tot, 
que ni se’ns ha passat pel cap 
que aquella fruita i verdura creix 
sota la mirada atenta del pagès 
que la vetlla i la cull perquè ens 
arribi fresca, saludable i saboro-
sa. La defensa de la pagesia no 
és un afer només de la pagesia 
sinó assumpte de tots i totes, 
perquè en siguem o no cons-
cients, ens hi va la vida.

cures pal·liatives, final de la vida i 
acompanyament.
Francesca Frígola Pérez, direc-
tora de l’Equip d’Atenció Primà-
ria Terra Alta, expressa la impor-
tància d’aquesta iniciativa: “Amb 
aquesta intervenció psicoedu-
cativa, volem apropar-nos a la 
població, des de la proximitat i 
l’escolta amorosa i activa, pro-
porcionant eines i suport per 
enfrontar aquesta fase final de 
manera conscient i tranquil·la, 
alhora que s’enforteixen els lli-
gams de col·laboració i treball 
amb els agents del territori.”
En aquest sentit, l’EAP Terra Alta 
contempla la possibilitat d’orga-
nitzar una jornada professional 
metaformativa sobre la fase final 
de la vida a la Terra Alta en un 
futur pròxim, amb l’objectiu de 
seguir fomentant la preparació 

dels equips sanitaris a l’hora 
de donar suport a les persones 
ateses durant aquesta etapa.

A mort amb els pagesos i les pageses

L’EAP Terra Alta impulsa un taller literari
per abraçar el darrer tram de vida
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POBLE NOU

Un de cada cinc equips 
d’atenció primària (EAP) a Ca-
talunya té dificultats per cobrir 
les places de metges i infer-
meres. Són sobretot de zo-
nes rurals, com els de la regió 
sanitària de l’Alt Pirineu-Aran 
i alguns de la Catalunya Cen-
tral, Girona, Lleida, Penedès, 
Tarragona i Terres de l’Ebre, 
però també n’hi ha de la cos-
ta per la sobrecàrrega estaci-
onal. Són dades d’un estudi 
del Departament de Salut per 
identificar aquells llocs de més 
difícil cobertura, un dels pro-
blemes del sistema sanitari. 
Per atraure-hi professionals, 
Salut ha creat un nou com-
plement que implicarà que els 
metges de família i pediatres 
d’aquestes zones cobrin entre 
3.500 i 4.000 euros bruts més 
l’any i les infermeres, llevado-
res i treballadors socials, uns 
2.000.

FLIX

Les obres de la carretera en-
tre Poblenou i la Ràpita, no 
s’iniciaran, com a mínim, fins 
a mitjan 2025. Així, ho ha con-
firmat la presidenta de la Di-
putació, Noemi Llauradó, que 
ha defensat que des de l’ens 
s’han fet amb celeritat tots els 
tràmits necessaris. Ara, resten 
a l’espera que el Govern emeti 
l’informe ambiental. L’actua-
ció s’inclourà en el pla quadri-
ennal i que es pressupostarà 
una partida en els comptes 
de 2025. “Som sensibles a 
la necessitat i conscients de 
l’accidentalitat, tothom està 
remant en aquest sentit”. ACN

‘Carretera de 
la vergonya’: 
les obres no 

s’iniciaran fins 
al 2025

Metges i 
infermeres 

d’àrees d’atenció 
primària de 

difícil cobertura 
cobraran més

Projecte únic al país 
per a la gestió de les 
catàstrofes naturals 

ALCANAR
Una taula amb experts, veïns i institucions busca 
solucions “preventives” davant dels aiguats que 
pateix el municipi
Ahir dijous, l’Ajuntament 
d’Alcanar va marcar una fita 
important en la gestió de les 
catàstrofes naturals amb la 
celebració de la primera tau-
la tècnica sobre els aiguats 
torrencials. Aquest projecte, 
únic al país, té com a objec-
tiu principal desenvolupar 
accions preventives que mi-
nimitzin els danys ocasionats 
en futures situacions d’emer-
gència causades per fenò-
mens meteorològics extrems. 
La trobada, organitzada per 
l’Ajuntament d’Alcanar, va 
reunir diverses personalitats 
expertes en diferents àmbits 
relacionats amb la gestió del 
territori i les emergències. 
Durant la jornada, es van ex-
posar diversos projectes i 
estudis centrats en les àrees 
més vulnerables davant les 
pluges torrencials, amb la 
participació activa del veï-
nat afectat del Fondo de Jan, 

Barranc Sant Jaume i Barranc 
del Llop. En concret, es van 
plantejat mesures de rena-
turalització dels espais per 
garantir una millor gestió de 
l’aigua i evitar danys majors 
en el futur. L’alcalde, Joan 
Roig, va destacar la impor-

tància d’actuar de manera 
preventiva: “l’experiència ens 
diu que les inversions s’han 
de focalitzar en l’àmbit pre-
ventiu per garantir l’estalvi 
de despesa i adquirir co-
neixement per fer d’Alcanar 
un municipi més resilient. 
L’equip de govern treballa, 
des de fa mesos, amb perso-
nes vinculades al món aca-
dèmic per tal de conformar, 
amb la col·laboració de l’ad-
ministració i la ciutadania del 
municipi, un know-how en 
diverses matèries com ara la 
geologia, l’urbanisme, la me-
teorologia i la gestió de les 
emergències”. 
Des de l’equip d’experts es va 
valorar “molt positivament la 
feina feta per un municipi re-
lativament petit com Alcanar, 
que ha estat capaç d’impul-
sar una acció llargament rei-
vindicada per persones afec-
tades”.

SOCIETAT

Les mesures han 
de ser d’aplicació 

“immediata” i 
avisen que seguiran 

mobilitzats

Els pagesos pacten amb la majoria dels partits
instar el Govern a revisar les restriccions

d’aigua i reduir burocràcia
La reunió dels pagesos amb 
els partits del Parlament de 
Catalunya d’ahir va servir 
per tancar un acord per ins-
tar la Generalitat a revisar 
les restriccions d’aigua, re-
duir la burocràcia i agilitzar 
el pagament d’ajuts. Així ho 
van explicar Arnau Vilumara 
i Joan Rius, ramaders de la 
Catalunya Central, a la sorti-
da de la trobada amb les for-
ces polítiques: “No pot ser 
que tallin el 50% de l’aigua a 
la ramaderia”, es va queixar 
Rius. L’acord amb PSC, ERC, 
JxCat, CUP, Comuns i Cs es 
va segellar en una proposta 
de resolució que es portarà 
a la mesa. Vilumara va recal-
car que han de ser mesures 

d’aplicació “immediata” i va 
avisar que seguiran mobilit-
zats fins que “hi hagin acords 
firmats per la Generalitat”.

El pacte amb les forces polí-
tiques va arribar després que 
una cinquantena de pagesos 
d’arreu del país amb els seus 

tractors van fer ahir dijous 
una marxa lenta fins al Par-
lament. A les portes de la 
seu parlamentària, s’hi van 
aplegar al voltant d’una se-
tantena d’agricultors que 
van participar en la comitiva 
tractora. Des de dimarts les 
mobilitzacions  van ser múl-
tiples. A l’Ebre, més de 300 
tractors es van mobilitzar en 
diversos punts del territori.
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Atropellament 
mortal

Una persona va morir dilluns 
5 al matí en un atropella-
ment al terme de Tortosa, al 
nucli de Jesús. Els fets van 
tenir lloc a l’antiga carretera 
N-230A, quan un turisme va 
atropellar mortalment un vi-
anant. La víctima era un veí 
de Tortosa de 29 anys. La Po-
licia Local es va fer càrrec de 
les diligències.

Junts per Tortosa lamenta 
que “el tripartit no treballi per 
crear l’EMD dels Reguers”. La 
regidora, Anna Rehues, tam-
bé ha denunciat “la retallada 
del 10,1% del Pressupost del 
poble dels Reguers”.  Rehues 
va interpel·lar l’alcalde de 
Tortosa “en relació als trà-
mits que s’han dut a terme 
durant els darrers vuit me-
sos per tal d’aconseguir que 
l’EMD dels Reguers pugui ser 
una realitat”.

Junts per 
TortosaEl ple aprova iniciar la modificació puntual 

del POUM dels terrenys del nou hospital
El ple de l’Ajuntament de Tor-
tosa va aprovar dilluns  en ses-
sió ordinària, iniciar de mane-
ra immediata la contractació 
de la modificació puntual del 
POUM (Pla d’Ordenació Ur-
banística Municipal) dels ter-
renys on s’ha de situar el futur 
nou hospital de les Terres de 
l’Ebre, al pla parcial Camí de 
Roquetes. La moció presen-
tada pel grup de la CUP es va 
aprovar per unanimitat.
La moció de la CUP dema-
na que es tramiti de manera 
conjunta la modificació pun-
tual del POUM i el document 
tècnic que l’Ajuntament ha 
encarregat a l’arquitecte Se-
bastià Jornet perquè Tortosa 
pugui acollir-se al règim es-
pecial previst en el reglament 
de domini públic hidràulic en 
municipis amb més d’un terç 
de la seva superfície, inclosa 
en la zona de flux preferent, 
és a dir, en zona inundable. 
Per garantir que els terrenys 

POLÍTICA

siguin aptes per a la construc-
ció del nou hospital és neces-
sari que l’Agència Catalana de 
l’Aigua (ACA) i la Confederació 
Hidrogràfica de l’Ebre (CHE) 
facin un informe favorable un 
cop hagin rebut la petició de 
l’Ajuntament. 
També és necessària la mo-
dificació del POUM perquè el 
sòl classificat com a sòl urba-
nitzable delimitat passi a ser 
urbà.

El Festival 
TOTEM clou amb 
èxit la segona 

edició
El Festival TOTEM de Tortosa 
tanca la segona edició amb 
uns 3.000 espectadors, des-
prés de cinc dies de funcions 
i una oferta de teatre musi-
cal que reivindica les obres 
en català i la preservació de 
l’accent ebrenc en els espec-
tacles. Enguany s’ha ampliat 
el ventall de públic més enllà 
del familiar, com és el cas de 
l’adult amb ‘Full Monty’ o ‘3 
Desitjos’ de la companyia Si-
nàptica. 
Segons la directora artística 
de La Companyia de Tortosa, 
Marga Julià, el certamen es 
basa en la diversitat de gè-
neres de les obres, la trans-
missió de valors a través dels 
musicals i els preus populars. 
L’organització encara el futur 
amb optimisme i la possibili-
tat de créixer territorialment 
en la tercera edició.

CULTURA

Aprovada la moció de la 
CUP perquè es tramiti 

de manera conjunta 
amb el document tècnic 

per aconseguir 
l’excepcionalitat de la 

zona inundable

SUCCESSOS

Un incendi va afectar la zona 
de producció de la nau de 
l’Escorxador de Tortosa, el 
sostre i també l’estructura de 
l’edifici, situat al polígon in-
dustrial Baix Ebre, segons una 
primera valoració efectuada 
pels Bombers que van inter-
venir en l’extinció del foc.
L’incendi va inutilitzar total-
ment les instal·lacions, fet 

Incendi a la nau de 
l’Escorxador de Tortosa

PROMOCIÓ

que va obligar a traslladar 
temporalment l’activitat de 
sacrifici. 
L’alcalde, Jordi Jordan; el 
regidor Francesc Vallespí; la 
regidora Sònia Rupérez; l’al-
calde de Campredó, Damià 
Grau i el gerent de l’Escor-
xador, Valentí Valldepérez, 
es van desplaçar dilluns a la 
nau.

L’alcalde exposa a l’empresariat 
els principals reptes
de futur de la ciutat

Enfortir l’activitat comercial, 
de serveis i industrial de Tor-
tosa, per fer-la una ciutat més 
pròspera i fer-ho de manera 
sostenible i respectuosa amb 
el medi ambient és, entre al-
tres, un dels reptes del govern 
municipal. I així ho ha traslla-
dat l’alcalde de Tortosa, Jor-
di Jordan, en el primer Cafè 
Cambra de 2024, una xerrada 
organitzada per la Cambra 
de Comerç de Tortosa. “Ins-
titucions públiques i teixit 
empresarial hem de treballar 
conjuntament per fer avan-
çar Tortosa”, ha manifestat 
Jordan davant de més d’una 
vintena d’empresaris. L’alcal-
de ha pronunciat la xerrada 
‘Tortosa, reptes de futur’ i ha 
detallat els principals projec-
tes que es posaran en marxa 
durant els pròxims exercicis. 
En aquest sentit, ha destacat 

l’ampliació del polígon in-
dustrial Catalunya Sud en 675 
hectàrees, de manera que es 
convertirà en un dels princi-
pals pols industrials estratè-
gics del país. La Generalitat 
està redactant el pla director 
urbanístic del polígon per tal 
que el ramal ferroviari del Ca-

talunya Sud fins al corredor 
del Mediterrani sigui una rea-
litat el 2026.
Per la seva banda, el president 
de la Cambra de Comerç, 
Francesc Faiges, ha reivindi-
cat la construcció d’una esta-
ció de mercaderies i un cen-
tre logístic al Catalunya Sud. 
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Compte enrere per a la Festa de 
l’Arròs i la Carxofa

Dos dels productes estrella 
del Delta de l’Ebre, l’arròs i la 
carxofa, tornen a ser els pro-
tagonistes de l’agenda gastro-
nòmica d’Amposta. Els amants 
de la cuina podran tastar des 
de tapes elaborades amb car-
xofa a la Ruta dels Platerets, 
als plats més tradicionals a les 
Jornades Gastronòmiques de 
la Carxofa i la Festa de l’Arròs 
i la Carxofa. L’alcalde, Adam 
Tomàs, explicava l’evolució de 
l’esdeveniment en aquestes 
27 edicions: “És una festa que 
ha anat creixent. Fa uns anys 
vam voler incorporar l’arròs 
com a producte estrella del 
Montsià, mantenint l’essència 
del plat popular de la carxofa i 
la salsitxa rostida, però impli-
cant als restaurants en l’esde-
veniment”. 
La Festa de l’Arròs i la Carxofa 
serà el diumenge 25 de febrer, 
a partir de les 11.30h a la zona 

25 DE FEBRER

També es posen en marxa 
la Ruta dels platerets i les 
Jornades Gastronòmiques 

de la Carxofa

firal 1 d’octubre.
La regidora de Turisme i Fi-
res, Inés Martí, detallava que 
se serviran uns 1.500 tastos 
i que, a més, l’esdeveniment 
coincidirà amb la Trobada de 
Caravanes, on ja n’hi ha prop 

el mateix dia a la zona firal.
Per la seva part, la regidora 
de Comerç i Mercat, Anna To-
màs, explicava que en el marc 
de la Festa de l’Arròs i la Car-
xofa es durà a terme el mercat 
de productes de proximitat 
i comerç local. Les botigues 
que encara no s’hagin inscrit 
tenen fins avui divendres 9 de 
febrer per fer-ho. 
Com ja és tradició, a les Jor-
nades Gastronòmiques, del 
17 de febrer la 17 de març, els 
restaurants i bars d’Amposta 
oferiran menús més elaborats 
amb aquests productes com a 
protagonistes. Una altra de les 
branques d’aquesta data és la 
Ruta dels Platerets, del 15 al 
25 de febrer, on participen nou 
restaurants i bars. “La ruta dels 
platerets ha estat un èxit des 
que es va iniciar”. Els restau-
radors participants tornaran a 
optar al premi de la millor tapa.

de 200 confirmades. Com a 
novetat, aquest any també es 
podran comprar els tiquets 
de forma anticipada en línia 
a www.amposta.cat/venda-
entrades, o presencialment a 
l’Oficina del  Mercat, així com 
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CONSELL COMARCAL

“Maretameua, quin fandango!”, 
nova edició multitudinària del Carnaval

DELTEBRE
El Baix Ebre 

tanca el 
calendari de 
cros del Jocs 

Esportius 
Escolars

La població de Paüls va ser 
l’escenari, diumenge 4 de 
febrer, de l’última prova del 
calendari de cros dels Jocs 
Esportius Escolars del Baix 
Ebre. Una competició que es 
recuperava en aquell indret 
després de trenta-cinc anys 
sense haver-se celebrat, 
convertint la jornada en una 
diada d’esport de promoció 
on els més menuts van aca-
bar sent els grans protago-
nistes.
El circuit, que començava 
i acabava al carrer d’entra-
da del poble, no va quedar 
exempt de dificultat, ate-
nent a les característiques 
orogràfiques de Paüls amb 
una zona de terra especial-
ment atractiva adaptada per 
a l’ocasió. Les distàncies van 
anar des dels 2.500 metres 
dels cadets, passant pels 
1.875 metres dels infantils, el 
1.600 dels alevins, els 1.050 
metres dels benjamins i els 
500 metres dels prebenja-
mins. Per als més menuts, 
els patufets, es va adaptar un 
circuit de només 100 metres 
de recorregut. La participa-
ció va ser d’uns 180 espor-
tistes
Com explicava l’alcalde En-
ric Adell per Paüls va ser una 
jornada molt especial, “per 
tornar a fer un cros en edat 
escolar després de més de 
tres dècades, per veure la 
gran predisposició de la gent 
del poble a l’hora de col·labo-
rar-hi, i per l’oportunitat de 
poder contribuir a la promo-
ció de curses de promoció un 
cop assolides grans partici-
pacions en proves atlètiques 
com la Trencacims”.

L’Ajuntament de Delte-
bre ha adjudicat, a partir 
d’aquest mes de febrer, la 
gestió i el nou servei de 
gossera a la protectora 
ARCA, una vegada finalitzat 
el contracte que vinculava 
l’administració amb l’em-
presa SERPROANIMAL. En 
aquest sentit, la regidora 
de Foment Cultural, Igual-
tat i Tinença d’Animals, 
Eva Marin, ha explicat que 
“amb aquest nou contrac-
te amb ARCA volem fer un 
pas endavant en la cura i en 
la protecció dels animals, 
de manera que puguem 
garantir el seu benestar”. 
Aquest contracte perme-
trà donar cobertura a les 
necessitats d’aquest servei 
durant els propers 12 me-
sos. De fet, ARCA mantin-
drà els animals ben atesos a 
la seu de la protectora fins 
que es trobin els propieta-
ris, o bé se’ls pugui lliurar 
en adopció. 

PAÜLS

Maretameua, quin fandango! 
és l’eslògan que aquest any 
acompanya el cartell i la pro-
gramació de les activitats del 
Carnaval de Deltebre. Aquesta 
és la seva vuitena edició, i pre-
senta diferents novetats com  
per exemple, la continuïtat de 
la festa amb música en directe 
una vegada finalitzada la Rua, i 
un sopar de germanor.   
Enguany el seu recorregut fi-
nalitzarà al Centre Esportiu 
del Delta, on es realitzaran 
les corresponents actuacions 
davant del jurat, del públic as-
sistent a la grada, i de la resta 
de participants. Les activitats 
del Carnaval de Deltebre co-
mençaran el divendres 16 de 
febrer amb un taller de cap-
grossos per als xiquets i xique-
tes a partir de tres anys, amb la 
Pijamada Party que impulsa la 
Quinta de l’any 2006, i també 
amb la programació de Car-
naval al Centre Esportiu del 
Delta. El dissabte, a partir de 
la mitjanit, i també al Centre 

Les activitats del 
Carnaval de Deltebre 

començaran el 
divendres 16 de febrer 

Esportiu del Delta, es durà a 
terme el Carnaval Jove amb la 
festa La Gran Animalada. 
El Carnaval clourà amb el 
Carnaval Infantil, que gaudirà 
amb l’actuació del mag MJ i 
amb un taller de globoflèxia. A 
banda, també hi haurà xoco-
latada a càrrec de l’Associació 
de Dones de Deltebre, i una 
Rua que estarà encapçalada 
per la BatuCava.

L’Ajuntament
signa un contracte 

amb ARCA

El Baix Ebre identifica els perfils professionals que 
necessiten els cinc sectors comarcals més forts

Els sectors amb més pes, 
volum de contractació i 
necessitats del Baix Ebre, 
l’hostaleria, la indústria ma-
nufacturera, l’agrari, el co-
merç i la construcció, ne-
cessiten mig centenar de 
perfils professionals priori-
taris que tenen “necessitats 
formatives que cal millorar”. 
Aquesta és la diagnosi que 
la consulta Daleph ha fet 
per al Consell Comarcal del 
Baix Ebre. Amb una “àmplia 
representació poc habitual” 
de 145 empreses del Baix 
Ebre i també alguna del 
Montsià, s’han determinat 
100 competències tècni-
ques i 10 de transversals per 
a aquests sectors, i 28 acci-
ons que caldrà dur a terme 
per “actualitzar l’oferta for-
mativa” a la demanda em-
presarial. La presentació ha 
estat presidida pel conseller 

d’Empresa i Treball, Roger 
Torrent.
El conseller d’Empresa i Tre-
ball, Roger Torrent, en l’acte 
‘Oficis i professions, oportu-
nitats de projecció a les Ter-
res de l’Ebre’, ha reivindicat el 
paper “imprescindible” de la 

formació professional en un 
nou context on “les empre-
ses”, fins i tot les més tradi-
cionals, s’han d’adaptar a “la 
nova realitat” i necessiten in-
corporar “nous coneixements 
i dinàmiques”. 
(ACN)

‘Oficis i professions, 
oportunitats de 

projecció a les Terres 
de l’Ebre’
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L’AMPOLLA

L’Ampolla es vestirà de festa 
i disfresses avui divendres i 
demà per celebrar el Carna-
val. Com a novetat d’aquest 
any, hi haurà el I Concurs de 
coreografies adreçat a les 
comparses que participaran 
en la Rua de Carnestoltes del 
dissabte a la tarda. El primer 
dia del Carnaval, serà avui. A 
les 17.30h, hi haurà una festa 
del pijama infantil amb xoco-
latada i inflables per als més 
petits, a la plaça Catalunya. 
Demà dissabte, a les 20.30 
hores s’obrirà el Casal Muni-
cipal per sopar -l’entrada tin-
drà un cost de 5 euros i si es 
té l’abonament de festes de 
2023, es podrà accedir gra-
tis-. A les 22.30 h, tindrà lloc 
el sorteig de la Reina de Fes-
tes i de la Reina Infantil. Com 
cada any, la Regidoria de Fes-
tes donarà subvencions a les 
comparses.

Celebració
del Carnaval 

2024

Rebuig a la 
interconnexió 

de conques
La Cambra de Comerç, In-
dústria i Navegació de Tor-
tosa s’adhereix a la moció 
impulsada per la Plataforma 
en Defensa de l’Ebre (PDE), 
i rebutja la interconnexió de 
xarxes entre el Consorci d’Ai-
gües de Tarragona i el sistema 
Ter-Llobregat que reclamen 
els col·legis d’Enginyers In-
dustrials, Camins, Agrònoms 
i Economia. L’ens cameral 
lamenta que s’hagi desa-
tès una situació “previsible” i 
“extremadament complica-
da”, i reclamen implementar 
“la cultura de l’aigua” que fa 
temps reclama el territori i la 
PDE. La Cambra de Tortosa 
considera que “el repte” ara 
és “abordar el repartiment i la 
reassignació social de l’aigua 
disponible, amb criteris de 
transició hídrica justa”, i de-
fugir allargar el minitransva-
sament de l’Ebre.

CAMBRA

La majoria dels primers ponents de la mo-
dificació legislativa de Llei dels Correbous 
34/2010 van defensar que la regulació de les 
festes dels bous té recorregut i es pot millorar, 
però van demanar que s’evitin prohibicions i 
abolicions que, quan s’han intuït, han acabat 
“revitalitzant” i reforçant l’afició i la participa-
ció en aquests actes. Sobretot, van demanar 
que es trobi un consens per fer “una transició 
de la tradició” que no jutgi valors o principis. 
Xavier Pallarés, exdelegat del Govern a l’Ebre, 
Víctor Gimeno, exdirector de Medi Ambient, 
o l’exconsellera Marta Cid van ser els primers 
representants ebrencs que van participar di-
vendres passat en la comissió. Ho van fer amb 
l’exconseller de Cultura, Lluís Puig, i l’exdipu-
tat de PSOE a les Corts Valencianes.
Segons informa l’ACN, 8 de cada 10 festes de 
correbous quedarien afectades si s’aprova la 
llei que preveu acabar amb algunes modali-
tats.

Els primers ponents de la 
modificació de la Llei dels 
Bous defensen el consens

L’Agenda Gastronòmica consolida les 
jornades de promoció habituals

L’Àrea Municipal de Turisme de 
l’Ametlla de Mar ja ha fet pú-
blica l’Agenda Gastronòmica 
de cara a aquest 2024
La primera activitat de l’any 
seran les 11es Jornades de la 
Galera de les Terres de l’Ebre, 
organitzades junt amb les vi-
les marineres, que comencen 
avui divendres dia 9 de febrer i 
s’allargaran fins el 10 de març. 
Aquestes jornades s’orga-
nitzen conjuntament amb la 
resta de viles marineres de la 
costa de l’Ebre com l’Ampolla, 
la Ràpita i les Cases d’Alcanar, 
sota la coordinació del patro-
nat de Turisme de la Diputació 
de Tarragona-Terres de l’Ebre.
Del 26 d’abril al 5 de maig tin-
dran lloc les 13es Jornades de 
la Tonyina Roja del Mediterrani 
i la ruta de la Tapa Roja. Dins 
d’aquestes jornades s’han pre-
vist els dies 27 i 28 d’abril per 

L’AMETLLA DE MAR

la Diada de la Tonyina Roja, 
que coincidirà amb la celebra-
ció de la Tuna Race Balfegó.
Una de les novetats d’aquest 
any és l’avançament de la 28a 
Diada dels Fideus Rossejats i la 
Mostra de vins D.O. Terra Alta, 
que s’ha traslladat al dia 19 de 
maig.
L’Agenda Gastronòmica de 
l’Ametlla de Mar clourà amb 
les 13es Jornades del Peix de 
Llotja i l’Arrossejat, que tin-
dran lloc del 4 al 13 d’octubre, 
destacant la 38 Diada de l’Ar-
rossejat, programada pel 12 
d’octubre.
Damià Llaó, gerent de l’Àrea 
Municipal de Turisme de 
l’Ametlla de Mar, destaca que 
“tot i consolidar les jornades 
habituals, l’agenda no està 
tancada i s’està treballant amb 
el sector de la restauració per 
mirar d’organitzar alguna no-

vetat”.
L’Àrea Municipal de Turisme 
consensua l’Agenda Gastro-
nòmica amb els bars i res-
taurants de la localitat, que 
aquest any han decidit elimi-
nar les rutes de la Tapa Blava 
i la Tapa Blanca, a l’espera de 
consensuar la nova activitat 
gastronòmica sobre la qual 
estan conversant.

 Es mantenen les 
Jornades i Diades 
Gastronòmiques 

habituals destinades a la 
promoció de la 

gastronomia marinera

CORREBOUS

Representants ebrencs aposten per 
millorar les bones pràctiques i evitar 

prohibicions que acaben 
reforçant l’afició
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El Carnaval rapitenc incorpora
a la programació d’enguany
un matí musical amb l’AMR

La Ràpita celebrarà aquest 
proper cap de setmana el 
Carnaval amb concurs de 
disfresess, la rua, molta dis-
bauxa, un pregó del rei Car-
nestoltes i també amb algu-
na novetat destacada. 
És el cas del matí musical 
carnavalesc, i també novetats 
pel que fa a la rua de dissab-
te a la tarda. Demà dissabte 
serà el dia fort del Carnaval, 
però avui divendres 9 de fe-
brer a la tarda, el rei Carnes-
toltes oferirà el seu pregó 
des de l’Ajuntament.
Demà dissabte és un dia de 
novetats, perquè al migdia 
es podrà començar a gaudir 
la festa amb ball a la plaça, 
amenitzat per l’Agrupació 
Musical Rapitenca. 
El Carnaval d’enguany co-
mença a prendre un nou aire 
per avançar en el camí de la 

LA RÀPITA

dinamització, que es vol po-
tenciar encara més de cara a 
les properes edicions.
Des de l’Ajuntament de la Rà-
pita es va comunicar que les 
comparses tenien de temps 
per inscriure's fins ahir dijous 
dia 8 de febrer.

El Carnaval 
se celebrarà 

avui divendres i 
demà dissabte

El Museu de la Mar de l’Ebre 
presenta el seu

programa cultural

El Museu de la Mar de l’Ebre 
presenta l’oferta cultural, la 
qual inclou exposicions tem-
porals d’art, fotografia i carto-
grafia, el cicle de conferències 
‘Històries de la Mar de l’Ebre’, 
activitats per celebrar les fes-
tivitats i visites teatrals, entre 
altres. La programació és el 
resultat de la cooperació en-
tre l’Ajuntament de la Ràpita, el 
Museu de les Terres de l’Ebre i 
el Museu de la Mar de l’Ebre, 
amb la col·laboració de les en-

titats o particulars implicats. 
La regidora de Cultura, Noèlia 
Belmonte, destaca que “un any 
més la programació d’activitats 
del Museu aporta una oferta 
cultural de qualitat a la nostra 
població”. La regidora d’Iden-
titat, Francina Molina, afegeix 
que “amb les activitats acon-
seguim traspassar els murs del 
Museu, fent arribar el nostre 
patrimoni marítim arreu. El 
museu no ha de ser un temple, 
sinó la casa de tothom”.

XXX
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ALCANAR
Inici de la primera fase de les obres dels 
pluvials a l’entorn dels centres escolars

SALUT
La directora Territorial de Salut 

visita el CAP d’Alcanar

La setmana passada la direc-
tora Territorial de Salut, Ín-
grid Roca, es va traslladar fins 
al municipi per mantenir una 
reunió amb l’alcalde, Joan 
Roig i l’equip directiu del CAP 
d’Alcanar i les Cases. 
El principal motiu de la tro-
bada va ser escoltar de pri-
mera mà les demandes i rei-
vindicacions per a la millora 
de les instal·lacions dels dos 
centres de salut. Sobretot es 

va insistir en la necessitat de 
millorar els sostres i les cadi-
res per oferir una major co-
moditat als pacients durant 
l’espera, a més del manteni-
ment regular de les instal·la-
cions.
L’alcalde, Joan Roig, va agrair 
la visita de la directora Roca, 
així com la bona disposició 
per atendre les demandes i 
observacions realitzades al 
llarg de la trobada.

LA SÉNIA

Pere Aragonès, President de 
la Generalitat de Catalunya, 
va fer una visita institucio-
nal a la Sénia.
Durant la seva estada a 
l’Ajuntament, va ser rebut 
per l’alcaldessa, Victòria 
Almuni, i va signar el Llibre 
d’Honor en presència dels 
membres del Consistori.
Es van tractar temes com el 

Visita del President de la 
Generalitat, Pere Aragonès

desenvolupament industrial 
i l’impuls de sectors especí-
fics, amb especial atenció al 
sector de la fusta i el moble.
Posteriorment, es va dur a 
terme una reunió tècnica a 
Ambit-Living Spaces Cluster 
amb representants del clús-
ter de l’interiorisme i del 
Col·lectiu d’Empresaris del 
Moble de la Sénia (CEMS).

L’Ajuntament ha aprovat l’ex-
pedient de contractació, el 
plec de clàusules administra-
tives particulars, l’autorització 
de la despesa i l’obertura de la 
licitació del contracte d’obres 
per a la construcció d’una ca-
nonada d’abastament d’aigua 
potable. El valor total de l’obra 
és de 234.691,31 euros. Con-
templa construir un nou tram 
de canonada pel costat de la 
carretera TV3319 (Ulldeco-
na-La Sénia), entre la rotonda 
que intersecciona amb el car-
rer Major i el camí que con-
necta amb l’avinguda Escoles, 
per tal d’aconseguir una xarxa 
municipal d’aigua potable més 
mallada, en un dels sectors 
principals d’abastament del 
municipi. 

S. BÀRBARA SANT JAUME

Divendres passat va tenir lloc  
a la Biblioteca Francesc Ba-
lagué, la primera reunió de la 
futura Associació de Comerç 
i Turisme de Sant Jaume 
d’Enveja.
L’Ajuntament de Sant Jau-
me d’Enveja va comunicar 
que “convidem els comer-
ços i allotjaments, a generar 
un futur vibrant per al nos-
tre municipi amb la creació 
de la Federació de Comerç 
i Turisme. Junts construirem 
oportunitats, fomentarem el 
desenvolupament econòmic 
i potenciarem el turisme lo-
cal.
Hem d’aprofitar en aquest 
moment, per programar el 
viatge cap a un futur pròsper 
per al territori on vivim, al cor 
del Delta de l’Ebre”.

Associació 
de Comerç i 

Turisme

Construcció 
d’una canonada 

d’abastament 
d’aigua potable

ULLDECONA

L’Ajuntament d’Alcanar ha pre-
vist iniciar en les properes set-
manes la primera fase de les 
obres d’instal·lació dels plu-
vials a la zona urbana de l’en-
torn dels centres escolars. Les 
feines serviran per a reparar els 
danys ocasionats pels aiguats 
del 2021, a més de millorar 
tota l’estructura de l’extracció 
de l’aigua per garantir una cor-
recta evacuació en cas que es 
tornin a produir fenòmens de 
gota freda. Cal destacar que per 
part del Consistori s’ha informat 
als veïns i veïnes de la zona i, a 
més, s'ha convocat una reunió 
veïnal per detallar com es de-
senvoluparan. Així mateix, du-
rant la reunió també s’atendran 
dubtes o qualsevol altra qüestió 
que pugui sorgir.
La Regidora d’Urbanisme, Mi-
reia Garriga, ha destacat que 
“es tracta d’una de les grans  
actuacions del mandat per 
enfrontar l’impacte de futurs 
aiguats. Acció fonamental 

per oferir una major seguretat 
a l’entorn dels centres educa-
tius, a més també de millorar 
la mobilitat”. En aquest sentit, 
assenyalava que “degut al canvi 
climàtic els fenòmens meteoro-
lògics extrems són cada vegada 
més freqüents, per tant és im-
portant prendre totes les me-
sures necessàries per a garantir 
la seguretat de les persones, en 
aquest cas amb la millora dels 
pluvials”. 

D’altra banda, Garriga indicava 
que “som conscients de les mo-
lèsties que generaran les obres, 
però es tracta d’una actuació 
necessària per a millorar la se-
guretat dels veïns i veïnes”.

Aquesta primera 
actuació compta 

amb una inversió de 
700.000€ 

Esta campanya neix de la 
suma d’esforços de diverses 
àrees municipals i busca im-
plicar a tota la ciutadania en 
la promoció de la igualtat de 
gènere. Per això avui, 9 de fe-
brer, a les 10 del matí ,a l’Smart 
Centre, tindrà lloc la presen-
tació del projecte Necesser 
TIC, una iniciativa destinada a 
trencar amb els estereotips de 
gènere en l’àmbit de les noves 
tecnologies. Ana María Pani-
sello Arasa, regidora de Noves 
Tecnologies i Serveis Socials: 
“Se fa la jornada de presen-
tació d’este Necesser aquí, a 
Santa Barbara, i a més, és dins 
del cicle Dona TIC, que és una 
iniciativa del Colaboratori Ca-
talunya, impulsada per la Ge-
neralitat, i Santa Barbara està 
al mapa perquè això serà ar-
reu de Catalunya”.

Es presenta 
el projecte 

Necesser TIC 
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BENISSANET MÓRA D'EBRE

ribera/terra alta

Futur Centre d’Interpretació 
d’Escultors 'Julio Antonio'

Les autoritats de Móra d’Ebre 
i tècnics municipals han visi-
tat aquesta setmana a Tarra-
gona, la Diputació i el Museu 
d’Art Modern (MAMT), per 
tal d’exposar el projecte del 
futur Centre d’Interpretació 
d’Escultors ‘Julio Antonio’ als 
representants d’aquest ens, i 
canalitzar les possibles aju-
des pel mateix, alguna de les 
quals ja ha estat atorgada.
La delegació morenca esta-
va encapçalada per l’alcalde, 
Rubén Biarnés, la regidora de 
Cultura, Montse Pineda i un 
tècnic de l’àrea d’Urbanis-

me. Es van entrevistar, en un 
primer moment, amb Óscar 
Sánchez, diputat delegat de 
Promoció Social i Cultural; 
Rosa Gómez, cap de l’àrea i 
David González, assessor de 
govern de la Diputació, a qui 
van mostrar plànols i pro-
postes pel futur centre cul-
tural. Posteriorment es van 
desplaçar al Museu d’Art Mo-
dern de Tarragona, on es van 
reunir amb Manel Margalef, 
cap de secció del museu, i 
Marisa Suárez, Cap del Pro-
jecte de difusió del MAMT.

RIBERA D’EBRE

El ple del Consell Comarcal 
de la Ribera d’Ebre va apro-
var l’Addenda del conveni 
de col·laboració amb els ca-
torze ajuntaments i l’EMD de 
la Serra d’Almos per a l’exe-
cució del programa “Temps 
per cures” del Departament 
d’Igualtat i Feminismes de la 
Generalitat.
“Temps per cures” ha invertit 
a la Ribera d’Ebre 175.388,37 
euros, la majoria dels quals 
s’han destinat a reforçar 
l’oferta d’activitats municipals 
per a nens i nenes de 0 a 14 

El ple aprova el conveni
per seguir amb el programa 

“Temps per cures”

anys. Durant els anys 2021 i 
2022, l’any passat i enguany, 
aquesta franja s’ha augmentat 
fins als 16 anys. Això ha permès 
reduir costos a les famílies i ar-
ribar a moltes més. El primer 
any, el 2021, el programa va 
beneficiar 684 infants de la Ri-
bera d’Ebre, i el segon any, el 
2022, més de 700. En el seu 
tercer any en funcionament ja 
s’han superat els 800, en con-
cret, 815, fet que demostra la 
importància d’aquest progra-
ma, tant per als municipis com 
per a les famílies.

Conseller Torrent: “El Fons Nuclear és una 
oportunitat única i volem que empreses, 
autònoms i emprenedors l’aprofitin”
El conseller d’Empresa i Tre-
ball, Roger Torrent Ramió, en 
el marc de la visita territorial 
a les Terres de l’Ebre, ha par-
ticipat aquest dilluns en un 
acte a Benissanet per expli-
car les novetats del Fons de 
Transició Nuclear i el repar-
timent dels recursos corres-
ponents a l’exercici del 2024.
“El Fons de Transició Nucle-
ar són una oportunitat única 
per a les Terres de l’Ebre i vo-
lem que empreses, autònoms 
i emprenedors l’aprofitin”, ha 
explicat el titular d’Empresa 
i Treball, que fa una crida a 
què es presentin projectes. 
“El Govern vol acompanyar 
les empreses, volem afavorir 
un model econòmic i pro-
ductiu per generar oportuni-
tats”, ha destacat Torrent.
A partir de l’abril, es publi-
caran les línies d’ajuts que, 

principalment, subvenciona-
ran inversions empresarials 
d’alt impacte, noves oportu-
nitats de negoci, sector pri-
mari, turisme i allotjament 
rural. Pel que fa a les inversions 
d’alt impacte al territori, es fle-
xibilitzaran els requisits actuals, 
amb llindars mínims d’inversió 
més baixos i intensitats d’aju-
da més elevades, tant per ge-
nerar nous llocs de treball 

com per a actius fixos, com 
ara l’adquisició de sòl indus-
trial.

Roger Torrent, conseller d’Empresa i Treball.

El titular d’Empresa i 
Treball participa en un 
acte per explicar com

es repartiran els 
recursos del Fons 

CORBERA D’EBRE

Més de 100 persones van 
participar dissabte en una 
jornada al Poble Vell de Cor-
bera, entorn l’exposició ‘Invi-
sibles però decisives. Dones a 
la Guerra Civil i la Batalla de 
l’Ebre’, que es pot visitar gra-
tuïtament fins el 31 de juliol 
de 2024 a la sala expositiva 
del Consorci Memorial dels 

“Conèixer històries de vida de les dones
de la Batalla de l’Ebre contribueix a explicar

la història des de les Terres de l’Ebre”

Espais de la Batalla de l’Ebre 
(COMEBE), a Corbera d’Ebre.  
“Treure a la llum històries de 
vida de les dones que van 
participar a la Batalla de l’Ebre 
contribueix a explicar la his-
tòria de les Terres de l’Ebre 
des de les Terres de l’Ebre”, va 
exposar el delegat del Govern 
Albert Salvadó Fernández. 

L’església del Poble Vell 
de Corbera acull una 

jornada entorn l’exposició 
‘Dones a la Batalla de 
l’Ebre. Invisibles però 

decisives’
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En la V Nit de la Comunicació van compartir protagonista amb Maricel Cha-
varría, Encarna Fernández, Alejandra Guerrero, Michel Viñas, Maria Isabel 
Carrasco, Maria Mestre, Josep Bertran, Jordi Segarra, Tere Valldepérez, Ca-
rolina Girona, Julián Zaragoza, Salvador Alegria Vitalla, Rosa Solé i Mari Car-
me Martínez. Tretze professionals imprescindibles al llarg de la història dels 
seus respectius mitjans de comunicació, als quals han dedicat, en alguns 
casos, més de quaranta anys de treball. El Col·legi, amb l’acte de divendres, 
va voler reconèixer les aportacions d’aquests i aquestes professionals al món 
de la comunicació de les Terres de l’Ebre. L’emoció es va viure dalt i baix de 
l’escenari.
L’acte va servir també per donar la benvinguda als sis nous col·legiats que 
s’han incorporat el darrer any a la demarcació ebrenca del Col·legi, que ja 
sobrepassa la vuitantena de membres. A més, hi va haver un petit record per 
a una de les primeres locutores de Ràdio Tortosa, Luz Acero, traspassada les 
darreres setmanes, i que va rebre el reconeixement del CPC en la Nit de la 
Comunicació del 2021. Finalment, la vetllada va ser aprofitada pel president 
de la Demarcació, Josep Baubí, per a donar a conèixer el logo, realitzat pel 
periodista Oriol Gracià, de la celebració enguany dels cent anys de l’asso-
ciació de la premsa de Tortosa. L’acte i el sopar posterior van comptar amb 
una seixantena d’assistents, entre els quals hi havia el degà i la vicedegana 
del CPC, Joan M. Morros i Núria de José, respectivament.

CINQUENA EDICIÓ

La Nit de la Comunicació va reconèixer 13 periodistes i comunicadors 
ebrencs més per les seues trajectòries professionals
La cinquena edició de la Nit 
de la Comunicació, organit-
zada per la Demarcació de 
Terres de l’Ebre del Col·legi 
de Periodistes de Catalunya, 
va ser una gran festa de retro-
bament i de reconeixement 
de la professió. Un total de 
13 comunicadors i periodis-
tes del territori van rebre una 
merescuda reconeixença a 
les seues trajectòries profes-
sionals. 
La periodista nascuda a Tor-
tosa Maricel Chavarría va ser 
reconeguda amb el Premi Ta-
lent, atorgat des de l’any pas-
sat per la Demarcació ebren-
ca, per haver exportat als 
mitjans nacionals el saber fer 
del periodisme ebrenc, so-
bretot en el camp de la cul-
tura.
Chavarría és redactora del 
diari La Vanguardia des de 
l’any 1989, i en els darrers 
15 ha estat cap de secció de 

Cultura i responsable de les 
àrees d’òpera, dansa i músi-
ca clàssica. En la seua dilata-

da trajectòria en aquest diari 
nacional ha exercit també de 
dissenyadora i de redactora 

gràfica, viatjant a llocs com 
l’Iran o a la selva amazònica, 
per documentar la vida del 

La periodista 
cultural

Maricel Chavarría 
va recollir 

el Premi Talent 
2024

poble indígena ashaninka. 
Després es va especialitzar en 
temes d’igualtat entre sexes i 
solidaritat. Ha publicat sèries 
sobre la prostitució, repor-
tatges sobre la situació de 
les dones al Nepal, i el treball 
d’ONG’s a països com Haití o 
Bolívia, però també el ressor-
gir turístic de Mongòlia o el 
paper de la cultura en l’en-
tesa (o baralla) entre pales-
tins i jueus a Israel.

Maricel Chavarría, Premi Talent 2024
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COPATE
Detingut a Deltebre

un dels fugitius
més buscats d’Europa

DELTEBRE

SALUT GASTRONOMIA

Inici del tractament de mosca negra 
reclamant un major finançament
Ahir dijous va començar el 
19è tractament per controlar 
la població de larves de mos-
ca negra. La campanya del 
2024 arranca amb un pressu-
post garantit de 434.808,75€ 
gràcies a les aportacions de 
la Generalitat i les Diputa-
cions de Tarragona i Lleida, 
però amb un canvi remarca-
ble respecte l’any passat, ja 
que serà el primer any que es 
demana un increment del fi-
nançament per poder fer els 
tractaments necessaris.
“A finals del 2023 el COPA-
TE va traslladar una propos-
ta tècnica tant als Consells 
Comarcals del Baix Ebre i de 
la Ribera l’Ebre com a la Di-
putació de Lleida: la necessi-
tat d’incrementar l’aportació 
econòmica. En el cas de les 
Terres de l’Ebre és necessari 
que el món local hi partici-
pi, i en el cas del Segrià, que 
hi hagi un increment de la 
subvenció que atorga la Di-

putació de Lleida”, va expli-
car Ivan Garcia, President del 
COPATE. En el cas del Segrià, 
el COPATE no és un ens ins-
trumental del Consell Co-
marcal i en conseqüència, no 
es poden produir les delega-
cions de competències, com 
a l’Ebre, per establir un marc 
administratiu idoni. 

Des de l’embarcador 
de Xerta s’ha donat el 

tret de sortida als 
tractaments del 2024

La policia espanyola en col-
laboració amb la Policia Lo-
cal de Deltebre van detenir el 
29 de gener a Deltebre (Baix 
Ebre) un dels fugitius més 
buscats d’Europa, reclamat 
per les autoritats romaneses 
com a autor material dels 
delictes de tràfic d’éssers hu-
mans, tràfic de menors i dos 
delictes contra les persones. 
El 26 de gener els agents van 
tenir coneixement que a la 
zona i des de feia quinze anys 
s’hi podria trobar aquest in-
dividu, que va ser sentenciat 
pels tribunals de Romania. 
Durant el període de fuga 
hauria estat vivint a Deltebre 
amb una altra identitat, i te-
nia un negoci com a asses-
sor immobiliari sense aixe-
car sospites. En els pròxims 
mesos havia de prescriure la 
condemna de deu anys de 

presó que se li va imposar.
Un cop arrestat, va passar a 
disposició del jutjat d’ins-
trucció 5 de Tortosa, que 
va decretar l’ingrés a presó 
a l’espera de formalitzar-se 
l’ordre europea de detenció i 
entrega.(ACN)

Per tràfic
de persones

El Pla de Salut de la Regió 
Sanitària Terres de l’Ebre ha 
completat el 63% de les ac-
cions traçadores contempla-
des per al tram 2021-2025, 
i n’ha engegat un 31% més. 
Això significa que gairebé la 
totalitat dels objectius, com 
a mínim, ja avancen. El Pla 
de Salut 2021-2025 és l’ei-
na de referència per a totes 
les actuacions públiques a 
l’hora d’establir fites con-
cretes que millorin l’atenció, 
la salut i la qualitat de vida 
de la ciutadania. L’Auditori 
Felip Pedrell de Tortosa va 
acollir dimecres la Jornada 
del Pla de Salut Territorial, 
amb la presència de més 
de mig miler de persones 
provinents del sistema sa-
nitari i d’altres àmbits, pel 

El 94% de les accions del Pla de Salut
de la Regió Sanitària Terres de l’Ebre

ja s’ha iniciat o executat

caràcter interdepartamental 
del projecte. La gerent de 
la Regió Sanitària i directo-
ra dels Serveis Territorials de 
Salut, Íngrid Roca, va valorar 
l’elevat grau d’acompliment 
dels objectius establerts i el 
compromís de tots els prove-
ïdors. Albert Salvadó, delegat 
del Govern, va destacar que 

“el model hospitalari i assis-
tencial és un indicador del 
benestar que té qualsevol 
comunitat, i a les Terres de 
l’Ebre estem avançant en el 
desplegament del model de 
governança Salut Terres de 
l’Ebre per gestionar-nos el 
model sanitari des del ter-
ritori”.

de l’Ebre.
Els menús, que van acompa-
nyats de vins dins la DO Terra 
Alta, donen la possibilitat de tas-
tar l’arròs amb galeres, calamar i 
carxofa, suquet de galeres amb 
mongetes, o galeres a la planxa 
amb flor de sal i oli d’oliva verge, 
entre moltes altres propostes. 
Des d'avui i fins el 10 de març.

Un any més arriba una nova edi-
ció de les Jornades Gastronò-
miques de la Galera de les Terres 
de l’Ebre. Diversos restaurants 
dels municipis d’Alcanar, la Rà-
pita, l’Ampolla i l’Ametlla de Mar 
ofereixen exquisits menús gas-
tronòmics amb la galera com a 
principal protagonista, producte 
local i de qualitat típic del mar 

Tret de sortida a les Jornades 
Gastronómiques de la Galera
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POLÍTICA

Maria Jesús Viña i Ariño, dipu-
tada del Parlament i Tercera 
tinenta d’alcaldia de l’Ajun-
tament de Tortosa, que fins 
ara ocupava la Secretaria de 
Finances de la Federació de 
l’Ebre d’Esquerra, ha estat 
escollida per l’Executiva Re-
gional per substituir  Norma 
Pujol i Farré al capdavant de 
la Secretaria General. Pujol ha 
presentat la seva renúncia al 

Maria Jesús Viña substitueix 
Norma Pujol com a secretària 

general de la Federació de l’Ebre 
d’Esquerra Republicana

Denuncia des del Senat 
que la Cambra va 

aprovar, amb el vot 
favorable del PSOE, 
una moció per a la 

reobertura, i el ministre 
es va comprometre a 

fer-ho

càrrec després que el Consell 
Nacional d’Esquerra Repu-
blicana la incorporés a l’Exe-
cutiva del partit com  a nova 
Secretaria Nacional de Supra-
municipals i Projectes Locals. 
Montserrat Perelló i Margalef, 
tinenta d’alcalde de l’Ajun-
tament de Tivissa i directora 
dels Serveis Territorials d’Edu-
cació, també s’incorpora a 
l’Executiva Regional.

Investigadors del grup de re-
cerca Nutrició i Salut Meta-
bòlica de la Universitat Rovira 
i Virgili (URV) han identificat 
nous indicadors que poden 
contribuir a millorar el procés 
de diagnosi de l’alzheimer. Se-
gons els experts, aquest grup 
de molècules d’RNA petit no 
codificant són capaces de 
regular el funcionament d’al-
guns gens i s’han detectat en 
els individus de la mostra amb 
més risc de desenvolupar la 
malaltia. En concret, s’han 
analitzat mostres de sang de 
gairebé 200 persones amb 
deteriorament cognitiu lleu. Els 
resultats de la recerca, publicats 
per la revista Cell & Bioscience, 
suposen “un pas important” per 
a disposar d’eines que permetin 
diagnosticar l’alzheimer quan 
els símptomes encara són lleus.

L’AMPOLLA

Demà dissabte 10 de fe-
brer, a les 9 hores, s’obren 
les incripcions per a la cursa 
‘5.000 i 10.000 de l’Ampolla’, 
que tindrà lloc el diumenge 
10 de març (10 hores) a l’Av. 
Marítima Ramon Pous.
L’Ajuntament de l’Ampolla ha 
informat que “es podrà parti-
cipar en dues distàncies: 5 i 
10 quilòmetres. Les inscrip-
cions es poden fer fins al 8 
de març a les 23.59 hores. El 
preu de la inscripció serà de 
18 euros. Les realitzades el 
mateix dia de la cursa tindran 
un preu de 23 euros”. La pro-
va serà puntuable per la Run-
ning Series Terres de l’Ebre. 

S’obren les 
incripcions per 

a la cursa ‘5.000 
i 10.000 de 
l’Ampolla’

TERRA ALTA
Diagnosticar 

l’alzheimer de 
forma precoç

URV

Per primer cop, 
l’ACA finança la 

reparació de fuites 
de les xarxes de 

subministrament 
municipal

POLÍTICA
Gaseni reclama al govern espanyol la 
reobertura de l’oficina de la Seguretat Social 
de Móra d’Ebre
El senador republicà Jordi Ga-
seni i Blanch, ha aprofitat el 
debat d’una moció sobre les 
plantilles de treballadors de la 
Seguretat Social, per reclamar 
al govern espanyol la reober-
tura de l’Oficina de la Segure-
tat Social de Móra d’Ebre, que 
va ser tancada de manera de-
finitiva el mes març de 2021, 
arran de la jubilació d’un dels 
dos treballadors que tenia.
“Reclamem que donin com-
pliment al mandat d’aquesta 
Cambra que va aprovar, el 26 
de maig de 2021, una moció 
d’Esquerra Republicana, amb 
el vot favorable del PSOE, on 
es demanava al govern reobrir 
l’Oficina de la Seguretat Social 
de Móra d’Ebre”, ha afirmat Ga-
seni, que a més, ha recordat les 
paraules del portaveu socialista 
en aquella sessió, apuntant que 
el ministre Escrivà es compro-
metia a la seva reobertura. “La 

trista realitat, però, és que el 
govern del PSOE no ha donat 
compliment al mandat demo-
cràtic d’aquesta Cambra.  Se-
nyors del govern, els ciutadans 
de la Ribera d’Ebre, la Terra 
Alta i el Priorat se senten en-
ganyats, perquè el compromís 

El Govern ha destinat 560 
milions d’euros en dos anys 

en ajuts al món local
La sequera no dona treva al 
nostre país, amb l’entrada en 
fase d’emergència el passat 2 
de febrer, de 202 municipis del 
sistema Ter-Llobregat. Aques-
ta situació obliga al Govern 
de la Generalitat a redoblar 
esforços a l’hora d’ajudar els 
municipis catalans a prevenir, 
combatre i pal·liar els efectes 
de l’escassetat d’aigua. L’exe-
cutiu català ha aprovat aug-
mentar de 90 a 200 milions 
els ajuts perquè els ens locals 
puguin realitzar inversions per 
fer front a la sequera.
L’Agència Catalana de l’Aigua 
(ACA) va convocar el passat 
mes de juliol, i per primer cop 
en la seva història, una línia 
d’ajuts dotada amb 50 milions 
d’euros per ajudar els ens lo-
cals a reparar les fuites de les 
xarxes municipals i millorar 
l’eficiència de les seves xarxes.
Amb les ampliacions pressu-

postàries anunciades, el Go-
vern ja haurà destinat gairebé 
560 milions d’euros a fer front 
a la situació de sequera des 
que es va activar el Pla Espe-
cial de Sequera (PES) el mes 
de setembre de 2021.
D’altra banda, l’ACA avalua 
totes les vies per garantir dis-
ponibilitat d’aigua, inclòs el 
transvasament, però recorda 
que el Govern l’ha descartat. 
Fonts de l’entitat subratllen 
que obres com l’ampliació de 
l’ETAP del Besòs proporcio-
narien la mateixa aigua. (ACN)

PER LA SEQUERA

del ministre Escrivà i del PSOE 
de reobrir l’Oficina de la Se-
guretat Social, fins ara no s’ha 
complert”. 
És per això que ha demanat al 
govern espanyol que “tracti als 
ciutadans de la Ribera d’Ebre, 
la Terra Alta i el Priorat com es 
mereixen.  No retallin serveis 
del tot necessaris en comar-
ques que no volen renunciar 
als mínims serveis públics dels 
que disposen”.

Terra Alta Viva ha denunciat 
novament “la massificació 
eòlica i també la tramitació 
de centrals solars que pateix 
la Terra Alta” amb la lectu-
ra d’un manifest al peu de 
les obres de la central eò-
lica Tres Termes que s’està 
construint entre Batea, Vi-
lalba dels Arcs i la Pobla. “La 
comarca compta amb 161 
aerogeneradors en funcio-
nament i 11 aerogeneradors 
en construcció a les centrals 
Tres Termes i MicroVilalba. A 
la qual cosa se li suma ara la 
tramitació de 164 hectàrees 
per a plaques solars en sòl 
agrícola i forestal als termes 
de Batea (53,21 Ha), Vilalba 
dels Arcs (5,35 Ha), Gandesa 
(77,64 Ha), la Pobla (23,22 Ha) 
i Corbera d’Ebre (4,47 Ha).

Terra Alta Viva 
denuncia el 

desplegament 
eòlic i solar

terres de l’ebre
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DINAMITA 
SENIENCA  
Només tres vegades en la 
seua història, l’equip senienc 
ha superat la marca de 100 
gols en una temporada. La del 
rècord va ser a la 73/74 amb 
145 gols i va ser l’equip més 
golejador de Catalunya i jo els 
vaig veure jugar. A les últimes 
quatre temporades s’han 
marcat una mitjana de 48 gols 
i ara l’equip està a punt de 
batre aquesta marca. L’equip 
senienc està fent passos 
de gegant per a la salvació. 
Aquests són els seus números: 
quatre partits consecutius 
guanyant fora, és el millor 
fora de casa juntament amb 
el Camarles, només ha perdut 
un partit a casa. Roberto està 
beneït per la mà de Déu, porta 
12 gols, i Callarisa està a tres 
de ser el màxim golejador 
de la història d’aquest club. 
Aquest equip ha tingut tres 
bons entrenadors: Serrano sis 
campanyes, Adrian que va fer 
el miracle amb els 7 babys i 
va salvar l’equip la temporada 
passada i Albert Bel que vol 
superar la marca de tots. Amb 
els germans Gasparin, amb 
Didac i Joel (els Zipi i Zape), 
amb el màgic Lleixà, amb Ivan 
Escala, gran fitxatge, i amb la 
resta de pupilos que Albert els 
fa jugar on faci falta, la Sénia 
mou la pilota millor que el 
Barça. Porten sis temporades 
a segona catalana i al capda-
vant del club està  Voro que és 
el que mana i treu diners amb 
tots els recursos possibles. La 
Verge de Pallerols ha beneït 
aquest club que és molt humil 
però que té molt futbol.

CELMA

NIT DE LA 
COMUNICACIÓ
Divendres passat va tenir 
lloc la Nit de la Comunicació, 
acte organitzat pel Col.legi de 
Periodistes de la Demarcació 
de les Terres de l’Ebre. Va ser 
un acte molt emotiu per totes 
les Mencions que es van dur a 
terme per a professionals de la 
comunicació que van rebre un 
reconeixement per la seua tra-
jectòria. Totes amb sentiment. 
I bons records.

Vaig rebre una de les Men-
cions pels 26 anys que porto 
a les televisions ebrenques i 
també per la creació de Minut 
91 i la posterior de Més Ebre.  
Ho vaig dir en els parlaments 
que estava molt agraït. Un 
gran reconeixement a una 
trajectòria que ha tingut ad-
versitats diverses, que sempre 
he pogut superar. 

Felicito a la resta de companys 
que també van tenir la Menció. 
I, per acabar, he de destacar 
i agrair a tota la gent que en 
estes gairebé 3 dècades m’ha 
donat suport, m’ha ajudat i 
m’ajuda. En especial a Angi, la 
meua parella; només ella sap 
el que hi ha darrera de tot el 
que faig. El seu suport és la 
clau. I, com no, en un moment 
així he de recordar als meus 
pares. Ells sempre em van 
recolzar. Divendres haguessin 
estat orgullosos per la Menció 
rebuda.  

MICHEL

Dilluns 12 i dimarts 13, 
no hi haurà Minut 91 

a Canal TE per la 
jornada de descans

TERCERA FEDERACIÓ
La Rapitenca suma 3 punts 
vitals, contra la Muntanyesa

Toni Chacon 
no continua a 

l’Ampolla
L’Ampolla, amb l’arribada del 
tècnic Toni Chacon, va tro-
bar una millora de resultats 
i va estar sis jornades sense 
perdre. No obstant, en les 
darreres tres ha perdut. Per 
este motiu la junta ha decidit 
fer un altre relleu. En el mo-
ment del nostre tancament 
les gestions encara continuen 
per trobar un nou mister. El 
que sí que ja és oficial és que 
Chacon no continua. L’ex-
tècnic de l’Ampolla explicava 
que “després d’haver assolit 
resultats positius, l’equip s’ha 
tornat a estancar. I encara es 
pot revertir la situació i un 
canvi pot propiciar-ho. Tam-
bé crec que, amb una jornada 
de descans per davant, és un 
bon moment per tenir temps 
i poder fitxar un nou tècnic 
que vagi bé a tots. Només 
desitjar molta sort a l’Ampo-
lla perquè puguin assolir els 
24 punts que poden fer falta 
per la salvació i agrair que em 
vinguessin a buscar al seu dia 
per poder entrenar a l’equip”. 

Catalònia: 
Vallés dimiteix
Jordi Vallés ha dimitit com a 
tècnic del Catalònia. “Després 
de meditar-ho uns dies, i ad-
metent que em sap greu pel 
president, director esportiu i la 
junta, vaig considerar que era 
la millor decisió. Vaig trans-
metre els motius i des del club 
em van entendre. Que quede 
clar que no hagut cap proble-
ma entre el club i jo. I el 0-7 
va afectar però no és el més 
important. S’han ajuntat una 
serie de circumstàncies que 
me fan veure que el millor per 
a tots és fer un pas al costat. 
A més, dimitint ara i amb una 
jornada de descans per da-
vant, hi ha temps per poder 
gestionar l’arribada d’un altre 
entrenador. Vaig fitxar amb 
il.lusió però ara crec que és 
la decisió més interessant per 
l’entitat”.  

La Rapitenca va guanyar con-
tra la Muntanyesa, fent un pas 
endavant en la lluita per la per-
manència (1-0). Continua a la 
cua però amb poca distància 
respecte les places de perma-
nència. Partit molt intens a la 
primera meitat però també molt 
travat, amb poques ocasions. A 
la represa, els visitants van avi-
sar amb un gol anul.lat. Però la 
Rapitenca va posar-li més ritme 
al partit i va fer més sensació 
de perill. Ian Arques va donar 
velocitat al joc i Mario creava 
superioritats per banda dreta. 
En defensa, molt bon treball i 
l’equip no va tenir fisures. Arran 
d’una falta va arribar el gol. Acte 
seguit, ‘Titi’ Belmonte va provo-

El Tortosa Ebre incorpora a 
Hugo Gómez (Santboià)

car un penal que Airam no va 
transformar. L’equip va seguir 
ferm i va patir per la incertesa 
del resultat. Però la Muntanyesa 
no va generar perill. Demà dis-
sabte, amb les piles carregades, 
visita al Perelada (16 h).  Pachu, 
encara lesionat, serà baixa.  

El dilluns, a Minut 91, el direc-
tor esportiu del Tortosa Ebre, 
David Escandell va informar 
que s’estava a prop d’efectuar 
una incorporació. Dimarts es 
va confirmar la del migcam-
pista tarragoní Hugo Gómez, 
que jugava amb el Santboià de 
Lliga Elit. Un jugador compe-
titiu i amb projecció. Un bon 
fitxatge.
D’altra banda, el conjunt roi-
giblanc va aconseguir una vic-
tòria vitàlicia contra la Canon-
ja (1-0). 3 punts d’or després 
de 4 jornades sense guanyar. 
Uri Gatell va marcar a la pri-
mera meitat, després d’una 

recuperació i assistència de 
Buera. A la represa, el Tortosa 
Ebre va conservar l’avantatge 
davant d’un rival que va do-
minar més la pilota però que, 
excepte un parell de situaci-
ons i un tret de falta que va 
evitar Pino, no va generar. El 
Tortosa Ebre, tampoc, llevat 
d’una jugada anul.lada per 
fora de joc de Gilabert. Fou 
un partit d’empat. En tot cas, 
victòria amb gran valor. 

‘Titi’ Belmonte, jugador de la Rapitenca. 

Quim demana la baixa a l’Ascó 
però de moment no la rep
La setmana passada ja vam in-
formar que el jugador de l’As-
có Quim Cardona va demanar 
la baixa. 
El desig del davanter és poder 
acabar la temporada amb el 
Camarles, amb el seu germà. 

De moment, però, segons el 
tècnic de l’Ascó, Arnau Alco-
verro, el jugador no la rebrà 
fins que es pugui soplir amb 
una altra incorporació. Quim 
ja no ha entrenat amb l’equip 
des de la setmana passada. 

Triomf molt important 
contra la Canonja (1-0)
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Triomf de 
l’Ascó (3-2)

L’Ascó va guanyar l’Atlètic Vila-
franca i continua progressant. 
L’equip riberenc es va avançar 
a la primera meitat amb el 2-0 
i va perdonar la sentència. A 
la represa, Marcel va tornar a 
marcar i amb el 3-0 semblava 
que el peix estava venut. No 
obstant, els visitants van fer 
dos gols amb trets des de fora 
de l’àrea i al final van estar a 
prop de l’empat amb una pilo-
ta que va llepar el pal. 
Arnau Alcoverro, tècnic de 
l’Ascó, admetia que “l’equip 
va estar bé en tots els sentits 
i el 3-0 a la represa va reflec-
tir el que estava sent el partit. 
No obstant, és cert que vam 
acabar patint una vegada el 
rival va marcar els gols. En tot 
cas, vam fer mèrits per gua-
nyar i també per no sofrir però 
l’Atlètic Vilafranca va pressio-
nar fins el final i a natros ens 
va faltar una mica de calma 
per aprofitar els espais i de-
fensar-nos amb pilota”. Arnau 
afegia que “l’equip, sobre tot 
al primer temps, va oferir una 
bona versió, en la línia dels 
darrers partits”.

SEGONA CATALANA. Jornada 18

PRIMERA CATALANA. Jornada 17

SEGONA CATALANA

Móra la Nova-Hospitalet, 0-2
Derrota dolorosa del Móra la 
Nova contra un rival directe. 
Era un partit amb doble valor 
de punts en el que els mo-
ranovencs havien de buscar 
encadenar una altra victòria, 
per fer bona la de la setmana 
anterior contra el Cubelles.
Ambrós, mister del Móra la 
Nova: “va ser un partit com-
plicat d’entendre per la nos-
tra part. Vam fer un del pit-
jors partits en un moment 
important i quan estàvem en 
una dinàmica positiva en les 
darreres jornades, treballant 
a més força bé als entrena-
ments, i guanyant el Cube-
lles. Però el partit de dissabte 
es va complicar de cop. Vam 
estar nerviosos amb pilota 
i així vam afavorir la pressió 
del rival. No vam interpretar 
el partit. No vam estar fins. 
Ells van tenir un parell d’op-
cions a la primera meitat, una 
d’elles fou el 0-1. Natros no 
vam estar còmodes. Així ma-
teix, es va lesionar Edgar al 
genoll (esperem que sigui el 
més lleu possible) i el partit 
va entrar en una fase molt 
travada. A la segona meitat, 
vam fer dos canvis per buscar 

Ulldecona-Camarles, 2-1
L’Ulldecona va guanyar el líder 
Camarles en un partit intens. 
Al primer temps, el local David, 
amb una bona transició arran 
d’una pèrdua visitant va fer l’1-
0. Kader, aprofitant una bona 
assistència d’Arnau, va asso-
lir l’1-1. I avançada la represa, 
Efren va marcar el 2-1 davant 
del deliri de l’afició local.
Serrano, mister de l’Ulldecona: 
“molt contents del treball de 
l’equip de l’esforç i de la vic-
tòria contra el líder. Va ser un 
partit molt igualat i penso que 
vam ser justos guanyadors. Ens 
apropem a les primeres posici-
ons i ens allunyem de les pla-
ces de baix. Però queda molt. 
Acaba de començar la segona 
volta. La categoria està molt 
igualada i costa molt guanyar 
els partits”.
Carlos Gilabert, tècnic del Ca-
marles: “natros, des de l’inici i 
fins el final, no vam estar bé. 
Tot i que no vam concedir, una 
pèrdua nostra va suposar l’1-0. 
Malgrat això, vam refer-nos i 
vam empatar abans de la mitja 

part. Al descans vam fer modi-
ficacions  perquè no estàvem 
bé, ni amb pilota ni sense. Però 
no vam millorar. Ells van fallar 
un penal i després ens van fer 
el 2-1. Vam reaccionar i vam 
tenir les opcions, es van dem, 
reclamant també els jugadors 
unes mans de l’àrea local. En 
tot cas, en general, no vam 
oferir la nostra millor versió. I 
cal acceptar-ho. Després tam-
bé cal dir que van haver altres 
circumstàncies durant el partit 
amb les que el rival ens supera”. 
Gilabert afegia que “s’ha perdut 
un partit però natros hem de 
seguir amb el nostre full de ruta 
conscients que la permanència 
és l’objectiu i que, a més, men-
tre puguem estar allí dalt lluita-
rem per mantindre’ns i amb el 
pas de les jornades estarem on 
ens correspongui”.

E Canonja-Aldeana, 0-1
L’Aldeana va guanyar al camp 
de l’Espanya Canonja (0-1). 
Una victòria molt valuosa per 
tornar a  la dinàmica guanya-
dora. Subi, mister de l’Aldea-
na: “va ser un partit que vam 
tenir dominat fins que vam fer 
el gol (minut 78). A la primera 
meitat vam sortir molt bé. Ells 
no apretaven dalt i natros vam 
poder sortir de darrera i arri-
bar a la seua àrea, tenint vàri-
es ocasions com un gol anul.
lat. Molt bona primera mei-
tat, en general, excepte uns 
minuts en què amb la lesió 
d’Aleix Chavarria vam haver 
de fer modificacions i ens 
vam desajustar durant aquell 
moment puntual, tot i que 
tampoc vam concedir ocasi-
ons. Per la segona meitat vam 
comentar de temporitzar en 
les accions a l’esquena de la 
seua defensa per no caure en 
fora de joc. També dir que ells  
van fer un pas endavant. No 
obstant, tot i que el partit es 
va trencar per moments i això 
no ens ajudava, vam tenir cert 

control del joc. Arran d’una 
falta lateral Barri va marcar. 
Restaven uns 12 minuts i in-
conscientment ens vam fer 
una mica enrere i vam patir 
per la incertesa del marcador. 
Ens vam quedar amb deu per 
una falta de David després 
d’una jugada en què ens van 
agafar amb la defensa oberta. 
Penso que després va haver 
una patada sobre Edgar que 
hagués hagut de ser casti-
gada amb vermella i no es va 
traure. Per això els últims cinc 
minuts el partit es va caldejar 
una mica. Vam saber sofrir i 
vam sumar una victòria que 
ens permet agafar confian-
ça i retallar distàncies a rivals 
directes. També esperem re-
cuperar gent perquè entre 
lesions i sancions vam tenir 
11 baixes. La primera volta 
ha estat irregular però penso 
que hi ha marge de millora i 
si fem una bona segona volta 
podrem lluitar per les places 
en les que l’Aldeana ha estat 
els darrers anys”.

ser més agressius amb pilota 
i a l’espai. Vam ser-ho durant 
uns 20 minuts i vam arribar 
més a l’àrea rival. Semblava 
que podíem empatar però el 
gol no va arribar. Marc tam-
bé es va lesionar al genoll. 
L’equip va anar sortint d’un 
partit que es va posar difícil 
amb interrupcions i man-
ca de continuïtat en el joc. 
L’Hospitalet va decidir amb 
el 0-2 i, tot i intentar-ho, no 
vam poder marcar i entrar en 
el partit. Cop dur per la línia 
ascendent que portàvem. 
L’Hospitalet ens va superar i 
no va ser una bona tarde per 
natros, estant de pega tam-
bé amb les lesions. Ara a re-
cuperar gent i buscar traure 
alguna cosa positiva de Je-
sús i Maria”. El porter Gerard 
Domenech (Corbera) s’ha 
incorporat. Guillem Viudez 
ha marxat al Flix. També han 
fitxat 
Eric Aullon i Raül Martin que 
estaven jugant al Costa Do-
rada.

Gandesa-Pobla Mafumet, 1-3
Nou pas enrere del Gandesa, 
en perdre el segon partit se-
guit a casa. En esta ocasió 
va ser contra la Pobla B. 
Ivan Romeu, mister de del 
Gandesa: “va ser un partit 
en la dinàmica dels darrers, 
quant a resultat. Fem coses 
bé per traure punts però la 
moneda, a hores d’ara, sem-
pre cau del costat del rival. 
La primera meitat va ser 
molt igualada. Ells van tenir 
més pilota però natros vam 
estar ordenats. Es va tre-
ballar molt i bé. Però arran 
d’una acció a pilota aturada 
ens van marcar. Malgrat in-
sistir i treballar les accions 
a pilota aturada ens estan 
penalitzant. Amb el 0-1 vam 
disposar d’una ocasió a tra-
vés de Dilla. A més, vam te-
nir dues situacions clares, de 
Josep i Quique. El resultat 
just al descans era l’empat 
o fins i tot anar natros per 
davant,  per les ocasions. 
A la segona meitat el partit 
va començar igualat. Natros 
vam buscar amb els minuts 
fer un pas endavant. Però en 

una situació d’u contra u per 
fora, en la que potser va ha-
ver fora de joc, ens van fer el 
0-2. El partit es va complicar 
però llavors vam atacar amb 
amplitud i bona circulació. 
Quan millor estàvem ells 
van fer una contra que va ser 
el 0-3. Al final vam fer l’1-3 
que va maquillar el resul-
tat”. Romeu afegia que “ara 
hem sofert dues derrotes 
a casa després de casi dos 
anys sense perdre. Seguim 
amb moltes baixes, havent 
de recórrer al filial. En esta 
darrera partit, la clau va ser 
no avançar-nos al marcador 
quan vam poder fer-ho. Ens 
va faltar ser contundents a 
les àrees i ara estem en un 
moment que tot va en con-
tra. Vam jugar davant d’un 
rival amb jugadors de cate-
goria superior, en dinàmica 
del primer equip, i va ser 
complicat. I va saber fer el 
seu porter i decidir quan van 
tenir les ocasions, amb un 
gol en possible fora de joc, 
que fou el 0-2. També en 
això estem de pega”.

Un gol d’Efren va decidir 
un partit igualat i amb 

moments de tensió

1. Camarles
2. R Bítem
3. J i Maria
4. Vilaseca
5. Cambrils U
6. La Sénia
7. Camp Joliu
8. Cubelles
9. Pobla M
10. Ulldecona
11. Aldeana
12. Arboç
13. Hospitalet
14. Ampolla
15.  Gandesa
16. Móra Nova
17. E Canonja
18. Catalònia

41
42
30
25
33
45
33
37
31
29
19
27
18
25
27
13
16
14

28
21
26
16
27
27
25
24
24
24
16
36
26
39
39
32
33
42

39
36
31
30
30
29
29
29
28
27
25
22
18
18
17
15
13
11

1. Vilanova
2. S Ildefons
3. At S Just
4. Martorell
5. Ascó
6. Tortosa E
7. Sitges
8. Santfeliuenc
9. Canonja
10. Prat
11. Parc
12. Gornal
13. At Vilafranca
14. Catllar
15.  Morell
16. Sarrià

38
33
33
24
21
17
23
26
25
20
29
21
27
23
18
17

17
22
18
15
22
15
22
22
28
26
32
29
31
32
29
35

39
35
34
30
24
24
24
23
22
22
20
20
20
16
15
9

El Gandesa va perdre el segon partit seguit a casa i 
ara es complica la seua situació a la taula

Derrota dolorosa contra 
un rival directe



18 esportsDIARI MÉS EBRE • divendres 9 de febrer / 2024

2A CATALANA

3A CATALANA

Arboç, 1
J i Maria, 1

El Jesús i Maria va empatar 
al camp de l’Arboç. El tèc-
nic Lluís Fornés valorava el 
punt “amb totes les adversi-
tats que vam tenir en forma 
de baixes. També cal dir que 
no vam entrar bé al partit i 
aviat ens van fer l’1-0. Poc 
a poc vam progressar i vam 
generar varies opcions per 
capgirar el marcador abans 
del descans. No vam trans-
formar-les. La segona  mei-
tat va ser mol competida, 
oberta. Natros vam estar 
ferms en defensa, tot i assu-
mir riscos, i vam tenir opci-
ons i vam empatar. Amb l’1-
1 va haver un  penal a Adri 
que no fou xiulat arran d’una 
entrada per detràs. L’arbitre 
va considerar que el jugador 
local havia tocat pilota. Ha-
gués pogut ser l’1-2. En tot 
cas, content del treball i de 
l’equip, i de la gent que ens 
va venir a ajudar entre juga-
dors del filial i del juvenil”.

El Remolins Bítem es va re-
fer de la derrota contar el lí-
der Camarles i va guanyar el 
Cubelles un gran equip que 
va fer una gran sensació. A 
més, es van avançar amb el 
0-1, tenint altres opcions. Els 
locals van reaccionar i van 
entrar en el partit, generant 
en accions a pilota aturada. 
Mamadi va empatar i el par-
tit es va obrir. El Cubelles va 
gaudir de dues opcions per a 
marcar el segon gol però de 
l’1-2 es va passar al 2-1 amb 
un penal molt protestat pels 
visitants. A la represa, el R Bí-
tem va començar atacant els 
espais i generant però amb 
els minuts el Cubelles es va 
apoderar del partit i va cre-
ar diverses ocasions clares. 
Selu, impressionant, va atu-
rar-les. Bon treball defensiu 
del Bítem, que va saber sofrir 
i que, amb espais, i ja al final, 
va sentenciar amb el 3-1”. El 
R-Bítem continua segon, ara 
a tres punts de Camarles. El 
Cubelles perd pistonada amb 
dues derrotes seguides.
Adrian Gonçalves, tècnic del 
R Bítem, manifestava que “va 
ser important la victòria per 
refer-nos de la derrota con-
tra el Camarles. Cal desta-
car la resposta de tot l’equip 
capgirant el marcador abans 
del descans. I a la represa, 
gran treball defensiu per a 
contrarestar el joc del rival 
i les ocasions que va crear. 
Selu també va estar força 
bé. Potser a la represa ens va 
mancar una mica de calma 
per evitar que hi haguessin 
tantes transicions. No obs-
tant, al final vam sumar una 
victòria molt important da-
vant d’un bon rival”. Capar-
rós, mister del Cubelles esta-
va contrariat: “el vestidor va 
acabar afectat perquè vam 
fer un partit en el que vam 
generar moltes ocasions i al 
final vam acabar perdent 3-1. 
Pensem també que el penal 
no va tenir sentit: va ser arran 
d’un rebot del mateix rebuig 
del nostre jugador. I l’expul-
sió dels darrers minuts tam-
poc la vam entendre. En tot 
cas, ens va faltar contundèn-
cia a l’àrea rival per aprofitar 
el que vam crear. Haurem de 
treballar molt per refer-nos 
d’esta derrota que fou dolo-
rosa perquè creiem que me-
reixíem un millor resultat”.

R Bítem, 3
Cubelles, 1

Ampolla, 0
Vilaseca, 1

Ensopegada de l’Ampolla que 
ha perdut els tres darrers par-
tits. El Vilaseca, en canvi, amb 
els triomfs seguits fora, fa un 
salt de qualitat a la taula. La 
directiva ha decidit fer un altre 
relleu a la banqueta i Chacon 
no segueix (més informació a 
la plana 16).
Toni Chacon, mister de l’Am-
polla, del darrer partit d’esta 
etapa a l’Ampolla comentava 
que “sabíem que seria un pa-
rit complicat, com els darrers 
en els que ens està costant 
adaptar-nos per competir. 
Va debutar Víctor Garrido i 
vam buscar ser més directes 
per tenir més profunditat. No 
obstant, vam tenir la lesió de 
Rubio que és un jugador im-
portant per natros, amb un 
esquinç de turmell. A partir 
d’aquí l’equip es va desesta-
bilitzar una mica. Vam seguir 
intentant ser més directes i 
l’equip es va partir una mica 
sent massa llarg. Arran d’una 
falta lateral ells ens van mar-
car. A la represa, Samu i Lluís 

es van lesionar i vam haver de 
fer més canvis per este motiu. 
Vam apretar i es va intentar 
tenint opció per empatar. Ells 
també, amb espais, van ge-
nerar-ne. Es va treballar fins 
el final però ja fou a la deses-
perada i amb precipitació. Un 
resultat advers”.

Catalònia, 0
La Sénia, 7

La Sénia va guanyar al camp 
del cuer el Catalònia i va fer 
un altre salt a la taula. El Cata-
lònia, per la seua part, va veu-
re frenat l’inici de recuperació 
que havia mostrat  en les an-
teriors jornades.
Jordi Vallés, tècnic del Cata-
lònia, va decidir dimitir i així 
va comunicar-ho dimarts.
De moment, de forma interi-
na, agafen l’equip David Cosi-
do i Marcos Garcia.  
El tècnic va explicar que el 
0-7 va doldre però que no 
va ser el detonant de la seua 
decisió (més informació a la 
plana 16).
Per la seua part, Albert Bel, 

mister de la Sénia: “el partit es 
va posar de cara des de l’inici. 
Vam sortir molt enxufats, bus-
cant esquenes de la defensiva 
rival i no tenint pèrdues per 
dins que ens puguessin com-
portar transicions del rival. A 
més, vam tenir encert molt 
aviat i l’equip cal destacar que 
va seguir ben posats contra-
restant els intents del Catalò-
nia. Vam estar molt seriosos i 
la veritat és que contents pel 
partit. El Catalònia va tenir 
les seues ocasions amb una 
jugada de gol anul·lada. No 
va poder entrar en el partit i 
acte seguit natros vam fer el 
0-2. A la represa, amb el quart 
gol ja vam decidir”. Bel afegia 
que “la plantilla està molt im-
plicada. La victòria molt fou 
important per deixar enrere 
els rivals de baix i competir de 
més a prop amb els de dalt”.

De forma 
interina, David 
Cosido i Marcos 

Garcia agafen ara 
el Catalònia

S Bàrbara-Amposta, 0-0
El líder Amposta va empatar a 
Santa Bàrbara. És el tercer em-
pat. 
Jordi Roda, president, tècnic 
i jugador del Santa: “va ser 
un partit que vam afrontar-lo, 
d’entrada, amb 12 jugadors. El 
juvenil jugava a la Sénia, també 
dissabte, i vam demanar can-
viar el dia i no els va anar bé. 
Tampoc a l’Amposta. Per tant, 
vam començar amb 12 i du-
rant el partit van poder venir 
dos jugadors més. En tot cas, 
cal destacar el partit que va fer 
l’equip, ben replegat i no dei-
xant espais. I buscant sorpren-
dre en alguna contra. L’Am-
posta va dominar més i va fer 
dos pals al primer temps però 
natros també vam generar les 
nostres opcions com una re-
matada al travesser i una altra 
de Calafat que va evitar Vizcar-
ro. A la represa, ells van intensi-
ficar el domini però vam treba-
llar molt bé, amb bona actitud. 
L’Amposta va reclamar un gol 
fantasma. Des de la banqueta 
no puc dir si la pilota va entrar 

o no. El nostre porter assegura 
que no. Natros a darrera hora 
també vam protestar un penal 
que s’hagués pogut xiular a 
l’àrea rival. Al final, 0-0 i unem 
pat meritori contra el líder en 
un derbi en què l’equip va ju-
gar ben posat, amb motivació 
i bona actitud”. Ferran Simó, 
mister de l’Amposta: “a la pri-
mera meitat, tot i generar tres 
opcions, fent dos pals, ens va 
costar llegir el partit que toca-
va en una camp petit i contra 
un  rival que, com a la prime-
ra volta, va jugar molt motivat 
contra l’Amposta. A la represa 
vam estar millor però llavors 
ens va pesar l’ansietat de voler 
guanyar. Vam estar massa pre-
cipitats. Malgrat això vam jugar 
molts minuts a camp contrari i 
vam generar opcions, amb una 
pilota que va traure el porter i 
que va entrar segons assegura 
Jesús. Bé, són coses del futbol. 
Però a veure si esta setmana 
que no ens han concedit el gol 
hi ha tant d’enrenou com en el 
partit contra el Roquetenc”.

Pinell-Flix, 2-4
El Flix torna a la segona plaça. 
Pau Alegria, tècnic del Pinell: 
“va ser un partit que es pre-
sentava complicat, com el 
de l’Amposta, però penso 
que vam regalar-lo. Els qua-
tre gols van ser concessions. 
Hem d’apuntalar la defensa 
perquè estem tenint dificul-
tats.  El 0-1 va ser per una 
concessió, que Adri Alonso 
va saber aprofitar. Vam em-
patar arran d’una errada del 
porter visitant. John va mar-
car. A partir d’allí el partit es 
va igualar. Però arran d’una 
pèrdua de pilota nostra es va 
originar una falta i Pere va po-
sar la pilota per l’escaire. Amb 
l’1-2 es va arribar al descans. 
A la represa ens vam quedar 
amb deu per una segona gro-
ga rigorosa. Tot i això vam mi-
llorar i el Flix es va fer atràs. 
Va haver un penal a John que 
no es va xiular i després per 
compensar es va xiular falta 
a la frontal. Vam reaccionar 
però una indecisió nostra va 
suposar un rebot i l’1-3. Lla-

vors vam acusar-ho i va venir 
l’1-4 fruit d’un altre rebuig. Ja 
a darrera hora una jugada de 
Morris va significar el penal i 
expulsió. Vam fer el 2-4, re-
sultat abultat. La seua victòria 
va ser justa, tot i que natros 
vam fer concessions que ens 
van penalitzar amb gols. Hem 
de passar pàgina i ja pensar en 
els propers 3 partits que seran 
claus per la salvació”. Jordi 
Roca, mister del Flix: “partit 
molt intens en el que vam es-
tar molt bé, principalment a la 
primera meitat, adaptant-nos 
i fent el 0-1. Un error de Gui-
llem va suposar l’empat però 
Pere abans de descans, de 
falta directa, va establir l’1-2. 
A la represa vam decidir amb 
3 gols, amb un xic de fortuna 
en les jugades, però vam sa-
ber aprofitar-les i sentenciar. 
Al final va venir l’expulsió del 
nostre porter que recorrerem 
perquè va ser una acció en 
disputa de la pilota. En gene-
ral, contents pel partit i el re-
sultat, sent superiors al Pinell”.
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Camarles, 5
J i Maria, 3

El Camarles B va remuntar un 
2-3 amb el que es va arribar al 
descans. A la represa va capgi-
rar el marcador fins el 5-3 final. 
El Jesús i Maria al minut 60 es 
va quedar amb deu. Va acabar 
molest per l’arbitratge.
Florin, mister del Camarles: 
“vam començar amb domini de 
pilota però la perdíem ràpid i el 
J i Maria es va aprofitar de les 
nostres pèrdues i va sortir a la 
contra. Els van anular un gol de 
córner; després ens van fer el 
0-1 i el 0-2. Vam marcar l’1-2 
i llavors d’un penal que va ser 
falta fora de l’àrea ens van fer 
l’1-3. Natros no vam estar bé al 
primer temps. I la clau va ser el 
gol de Campa que fou el 2-3 
que ens va donar molta vida. Al 
descans vam fer canvis, tenint 
clar que havíem de tenir cal-
ma, després de les 3 derrotes 
que ens pesaven i ens donaven 
exigència. A la represa vam ju-
gar força bé. També dir que un 
penal a favor del Jesús i Maria 
no es va xiular. En tot cas, cal 
destacar que l’equip va oferir 
una bona versió controlant el 
joc. Ells van quedar-se amb deu 
i natros vam generar ocasions i 
les vam transformar. Ells també 
en van tenir però sense culmi-
nar. Cal destacar la personalitat 
de l’equip de la segona meitat. 
Un toc d’atenció per la primera 
part però felicitar a l’equip per 
la segona”.
Llorenç Lozano, mister del J 
i Maria B: “portàvem fins a 8 
baixes i cal destacar els xiquets 
perquè van donar. Vam fer una 
bona primera meitat, ens vam 
posar amb l’1-3 al minut 40 i 
llavors va haver un penal molt 
clar que no va ser xiulat. Abans 
del descans ens van fer el 2-3. 
I a la represa ens vam quedar 
amb deu. La veritat és que mai 
parlo dels àrbitres però en esta 
ocasió ens va perjudicar i ens va 
traure del partit. Amb un criteri 
diferent. Va ser un despropòsit. 
Sense cap motiu ens trau una 
roja. A la represa, no vam poder 
reaccionar i el Camarles va re-
muntar. Res més a dir. A seguir i 
a refer-nos de les dues derrotes 
seguides en el proper partit”.

Xerta, 1
La Cava, 1

Xerta i la Cava van empatar en 
un  partit en què els locals van 
avançar-se amb gol de Lluís, 
molt aviat. La Cava va acon-
seguir l’1-1 arran d’un penal 
que va transformar De la Torre 
a la represa. La Cava manté la 
ratxa (12 jornades sense per-
dre) però no va poder retallar 
la distància respecte el líder. 
L’equip de Kiki és ara tercer.
Des del FC Xerta, valoraven 
“vam preparar el partit amb 
il.lusió perquè ens visitava un 
equip històric de les Terres de 
l’Ebre i que està en bona di-
nàmica. Natros també volíem 
seguir la dinàmica que por-
tàvem. La veritat és que la 
sortida de l’equip va ser molt 
bona. Vam fer l’1-0 aviat en la 
primera acció de perill. El gol 
va donar molta confiança i 
els primers 15 minuts van ser 
de domini nostre. Poc a poc 
el partit es va igualar ja fins al 
descans. La Cava va tenir dues 
o tres ocasions clares però no 
va culminar. A la segona mei-
tat el partit va seguir igualat. 
Fou intens i físic. L’objectiu 
nostre era marcar el segon gol 
sent conscients també que ja 
teníem un avantatge. Ells al 
minut 75 van marcar de pe-
nal. Un penal clar produït per 
la mala sort. Amb l’1-1 el partit 
va poder caure per qualsevol 
costat. No obstant, ells ja no 
van disposar d’ocasions clares 
i per part nostra el seu porter 
va estar providencial evitant 
una oportunitat. En general, 
pensem que va ser un resultat 
just i meritori contra un equip 
capdavanter. Un equip amb 
qualitat. Contents per la lluita 
i el compromís dels jugadors.  
D’altra banda, pel que fa a l’àr-
bitre, pensem que no va haver 
un mateix criteri en tot el partit 
i la veritat és que ens va crispar 
bastant. No van ser decisions 
determinants però en el criteri 
i el tracte ens podem mostrar 
en desacord”. Kiki, tècnic de 
la Cava: “un partit que ja sa-
bíem que seria molt complicat 
al camp d’un equip amb bona 
dinàmica. Aviat vam rebre l’1-
0 en una jugada molt mal de-
fensada per natros, arran d’una 
falta. L’equip va reaccionar i va 
tenir opcions; i ells també cal 
dir que van crear-les. De pe-
nal clar vam empatar. Al final 
el partit es va trencar i van ha-
ver alternatives i possibilitats 
a les dues àrees. Cal valorar 
l’empat si bé no ens permet 
retallar com haguéssim vol-
gut. L’equip va anar de menys 
a més i va lluitar fins el final”.

Roquetenc, 1
Godall, 1

Ametlla, 4
Perelló, 0 

L’Ametlla va golejar el Pere-
lló  en partit de festa major 
de la Candelera. El Memorial 
Josep Pallarès es va quedar a 
casa.
Els locals van avançar-se al 
primer temps amb el 2-0. 
Ivan, de penal,  i Marc, amb 
assistència del propi Ivan, 
van marcar. A la represa, amb 
els minuts, els locals van 
sentenciar amb els gols de 
Marc i de Rullo.   
Xavi Subirats, tècnic de 
l’Ametlla, estava molt satisfet 
“pel  partit i el joc de l’equip. 
La confrontació va ser igua-
lada fins al penal, que va ser 
clar. Amb l’1-0 ja vam tro-
bar més espais i acte seguit 
va venir el 2-0. A la represa, 
excepte els primers minuts 
quan el Perelló va apretar, 
vam tenir control del joc i 
l’equip, a més, va associ-
ar-se encara millor, buscant 
els espais. I així va arribar la 
sentència. L’equip va millorar 
i esta és línia, partit a partit”.
Xavi Castillejo, tècnic del 
Perelló: “fins el penal, minut 
25, vam estar molt bé, ben 
posats i controlant el joc. 
Però el penal ens va fer mal. 
Per mi, si he d’opinar, pen-
so que el contacte no va ser 
suficient. Després vam re-
bre el 2-0 i així vam arribar 
al descans. A la represa vam 
insistir però tot i tenir opci-
ons, no vam poder entrar en 
el partit i ells van sentenciar. 
Penso que la seua victòria va 
ser justa però també inflada. 
Era un derbi i volíem sumar 
un bon resultat però el penal 
ens va afectar i després vam 
passar una moments de dub-
tes en què ells van decidir 
amb el 2-0”.

Triomf vitalici de l’Alcanar 
contra el Tortosa Ebre. Els 
locals van decidir al primer 
temps i van sentenciar al se-
gon. Al final, el juvenil Marc, 
del Tortosa Ebre, va aconse-
guir el 3-1.
Ruben Subirats, mister de 
l’Alcanar; “necessitàvem la 
victòria i vam aconseguir-la. 
La primera meitat nostra va 
ser bona. Ens vam avançar 
amb un penal tonto que ens 
va donar vida. De falta, amb 
un bon gol, Àlex va marcar 
el 2-0. A l’inici de la represa 
vam tenir una ocasió per fer 
el 3-0. Ells van crear-ne dues 
que Aleix Bel va evitar. Al fi-
nal, va arribar el 3-0 que ja 
va decidir; tot i rebre un gol 
vam mantenir un resultat i 
una victòria molt important 
per esta segona volta, El Tor-
tosa Ebre és un equip jove 
amb bon tracte de pilota. 
Natros vam treballar bé per 
contrarestar el seu joc. Molt 
bé l’equip quant a intensitat i 
actitud. Bon triomf. Era cons-
cient de la importància dels 
punts”.
Òscar Rumense, tècnic del 
Tortosa Ebre: “partit bastant 
igualat en el que un penal i 
una falta van suposar el 2-0 
al primer temps. L’Alcanar va 
tenir encert i aquí va estar la 
clau. No obstant, el 2-0 al 
descans penso que no era el 
resultat del que s’havia vist. 
Vam efectuar una modifica-
cions i a la represa vam fer 
un pas avant, tenint dues op-
cions per poder entrar en el 
partit. No vam poder fer-ho i 
ells, a través d’Adrià, van de-
cidir amb el 3-0. Ho vam se-
guir intentant i el juvenil Marc 
va establir el 3-1 ja al final”.

Roquetenc i Godall van empa-
tar. Els locals, que fa 8 jorna-
des que no guanyen, van tenir 
moltes baixes, havent de jugar 
el porter del cadet, Iker. 
Mario, mister del Roquetenc: “a 
la primera meitat, en un camp 
que no ens beneficia gaire, no 
vam poder generar ocasions 
clares. Al descans vam fer mo-
dificacions. A la represa, vam 
estar molt millor i vam crear 
ocasions. Però quan millor es-
tàvem una centrada-xut es va 
enverinar i fou el 0-1. Llavors 
vam apretar, canviant el sis-
tema amb defensa de 3. Amb 
una rematada de Morales amb 
el cap vam empatar i el partit 
va ser nostre. Ells van fer algu-
na contra buscant esquenes i 
van tenir una opció. Però na-
tros vam fer-ne moltes i clares. 
No obstant, no vam poder fer 
el segon. No es va poder gua-
nyar en una jornada en la que 
vam tenir moltes baixes. Hem 
de buscar sumar de tres per 
trencar esta dinàmica de re-
sultats”.
Manu, mister del Godall: “la 
primera part, tot i tenir ells 
més iniciativa, va estar contro-
lada generant ells un remat a la 
sortida d’un córner. En gene-
ral, poques ocasions. No va ser 
fins la segona part quan ens 
vam trobar més còmodes; el 
partit es podia decantar cap els 
2 costats. Amb un tret des del 
vèrtex de l’àrea gran vam fer 
el 0-1. Minuts després ens van 
empatar. A partir d’aquí el par-
tit va estar més boig, ells van 
disposar de dues centrades ra-
ses que no van trobar remat i 
nosaltres d’un 1 contra  1 amb 
el porter. També d’una falta la-
teral que va anar fora per poc. 
Un punt que donem per bo”.

Alcanar, 3, 
Tortosa E, 1

Masdenverge, 4 
Catalònia, 2

El Masdenverge va tornar a 
guanyar, després de tres jorna-
des. Dissabte va superar el Ca-
talònia B, equip cuer, per 4-2.
Cristian, tècnic del Masden-
verge: “vam sortir forts i avi-
at Buba va marcar l’1-0. Vam 
estar bé i vam intentar circu-
lar la pilota. Va arribar el 2-0 
arran d’una bona jugada. Ens 
vam acomodar una mica. Ens 
van anul.lar un gol i vam te-
nir vàries opcions. Però a falta 
de pocs minuts pel descans, 
en una contra, ens van mar-

car el 2-1. A la segona meitat 
vam sortir amb bona actitud 
i l’equip, a més, va disposar 
d’encert marcant el 3-1 i el 
4-1. Després ens vam relaxar 
i ens van fer el 4-2. No obs-
tant, no van haver dubtes i en 
els darrers minuts vam generar 
moltes ocasions que no vam 
saber definir. La victòria va bé 
per la confiança però penso 
que estem una mica lluny en-
cara del que podem ser”. El 
Masdenverge podria tenir una 
incorporació en breu.
Robert Avinyo, mister del Ca-
talònia: “ells es van avançar 
amb un gran gol. Després, en 
una contra, ens van marcar el 
2-1. També en un contra, na-
tros vam fer el 2-1. A la represa 

el Masdenverge va ser superi-
or i va fer dos gols més. Na-
tros ens van quedar amb deu 
però vam poder establir el 4-2. 
El Masdenverge cal  dir que 
va tenir el domini i va generar 
més ocasions. Però cal desta-
car que natros vam competir 
contra un rival que està fent 
una molt bona temporada. 
Vam anar minvats de baixes, 
amb  juvenils. Però vam fer un 
bon plantejament i remarcar 
l’actitud dels jugadors; com-
peteixen tot i  les dificultats 
que tenim”.

Els visitants, en desacord 
amb l’àrbitre, es van 

avançar amb l’1-3. 
Remuntada local a la 

represa



20 esportsDIARI MÉS EBRE • divendres 9 de febrer / 2024

4A CATALANA

En la tretzena jornada de la Divisió d’Honor, al grup 3, en el 
derbi ebrenc, l’Amposta es va imposar a Roquetes per 3-6. 
L’Amposta és quart i el Roquetes setè. 
A la lliga de Primera divisió, en el partit de la jornada 11, l’Alca-
nar va golejar l’Hostal de l’Anton de Batea (8-1). Els canareus 
són líders en solitari. La resta de resultats: Tivissa-Vandellós 
1-1; Ascó-Futsal Tortosa 0-6; Capçanes-Rapitenc 10-0; Móra 
Nova-Móra d’Ebre 1-4; FS Flix-Experience Amposta 3-4. 

Futbol femení

11a jornada
Alcanar, descansava
Perelló-Canareu 0-1
Vinaròs-Roquetenc 1-2
Amposta-Aldeana 5-1
Rapitenca-S Bàrbara 5-1
Ametlla-Tortosa ajornat
L’Alcanar és líder amb 21 
punts, seguit per la Rapitenca 

A la segona divisió femenina, futbol-11, jornada 15, l’Aldeana va 
golejar el Castellserà per 6-0. El Gandesa va superar l’Atlètic Vila-
franca  (4-2) i el Nàstic va vèncer el Roquetenc 2-0.
Pel que fa a la lliga futbol-7 Terres de l’Ebre, onzena jornada, els 
resultats van ser els següents: Perelló-Olímpic 7-0; R Bítem-Am-
polla 2-0; F Alcanar-Tortosa Ebre 7-1; Amposta-Rapitenca 2-0; 
Santa Bàrbara-Arnes 0-0. El Femení Alcanar, líder, té 33 punts.
El Perelló, segon a la taula, en té 28.

amb 20. El Roquetenc és ter-
cer amb  20 (un partit més). 
Propera jornada (2 de març)
Amposta-Alcanar
Rapitenca-Aldeana
Ametlla-la Plana
Vinaròs-Tortosa
Perelló-Roquetenc
Canareu descansa

Centre Esports 
Tortosa

El sènior masculí va perdre  a 
la pista de l’Handbol Egara B 
per 40-20. Partit per oblidar 
amb baixes i en el que l’equip 
no va poder contrarestar l’efi-
càcia dels locals. Durant el 
primer temps, els ebrencs van 
estar dins del partit arribant al 
descans amb el 16-11. Però no 
va haver opció a la represa.
Altres resultats. El juvenil mas-
culí va guanyar l’Igualada per 
38-36; el cadet masculí també 
va véncer, a l’Handbol Marto-
rell (38-25), i l’infantil va per-
dre en el seu desplaçament a 
Terrassa (37-21).

L’equip sènior femení va patir 
un dur correctiu el dissabte a 
casa, davant un equip que en 
principi es presentava com 
accessible, ja que en la pri-
mera volta havien aconse-
guit la victòria a Vilanova del 
Camí.  El resultat fou 23-35.
El cadet, en un partit molt 
disputat, va cedir al final con-
tra el Barcelona Sants (27-29).

Club Handbol 
Amposta

El sènior femení de Lliga ca-
talana, líder,  va treure un 
valuós punt de la difícil pista 
de Sant Joan Despí, tercer 
classificat (24-24). Un partit 
molt igualat els trenta pri-
mers minuts, en alternatives  
al marcador no superiors a 
dos gols. Es va arribar al des-
cans amb un 14-16. 
Al minut 23 de la represa el 
resultat era de 24-24, set 
minuts després arribaria el 
final del matx, sense marcar 
cap gol cap dels dos con-
junts, això sí podent els dos 
endur-se la victòria en te-
nir una possessió per cada 
equip per moure el marca-
dor. 
El cap de setmana vinent el 
CH Amposta disputarà dos 
partits, tots dos com a locals. 
Avui divendres, avançat a la 
jornada 23, a partir de les 21 
hores “rebrem a la Fundació 
Handbol Sant Vicenç i diu-
menge a partir de les 12 ho-
res rebrem a l’Handbol Ter-
rassa en partit corresponent 
a la 19ena jornada de Lliga 
Catalana”. Per la seua part, 
el sènior masculí va guanyar 
el Sant Andreu 38-32.

Club Volei 
Roquetes

Tercera victòria de la tem-
porada per al Club Vòlei Ro-
quetes. Va ser per 3 a 2 en-
front el Club Volei Zaragoza. 
Els del Baix Ebre van jugar 
els dos primers sets amb 
un gran nivell en atac, amb 
molt poques errades, fet 
que va permetre endur-se 
els sets amb solvència. Al 
tercer l’equip visitant va re-
accionar recolzat pel seu 
receptor, Davi de Juan. Un 
atac que els va permetre 
vèncer els dos sets següents 
i portar el partit al cinquè i 
definitiu set. En el cinquè els 
d’Agustín Rodríguez van tor-
nar a demostrar un gran ni-
vell de joc en atac amb Ed-
gar i Alejandro i una defensa 
molt concentrada que els va 
donar el set i el partit. La jor-
nada vinent els de Roquetes 
visiten la pista del Tren de 
Sóller, demà  dissabte a par-
tir de les 7 de la tarda.
(Blanca Querol. EbreDigital.cat)

Handbol Club 
PerellóVeterans. 11a jornada

Valuosa victòria 
enfront el Club 
Volei Zaragoza

Ginestar, 0
Corbera, 1

El Ginestar va perdre el primer 
partit a casa i va veure trencada 
la dinàmica de victòries. El Cor-
bera es va recuperar després de 
les dues derrotes a casa. 
Des de Ginestar es considerava 
que “vam tenir una ocasió inici-
al, sense poder-la transformar. 
El partit va ser igualat contra 
un Corbera ben posicionat. A 
la represa va seguir la dinàmi-
ca: partit igualat i amb poques 
ocasions. El Corbera va aprofi-
tar una indecisió nostra per fer 
el 0-1. Es va intentar, més amb 
el cor que amb el cap, sense 
encert en els darrers metres”. 
El Ginestar és segon amb 36 
punts. Des de Corbera: “par-
tit d’imposició de les defenses, 
amb una ocasió per equip al 
primer temps. Al segon va se-
guir la mateixa tònica. Natros 
vam aprofitar una errada local 
en sortida de pilota i Marcos va 
fer el 0-1, amb assistència de 
Ricard. El Ginestar va apretar 
però vam resistir amb un gran 
treball defensiu i jugant els dar-
rers minuts amb 10 per expulsió 
d’Ubalde per una espenta que 
no va existir. Vam sumar un tri-
omf vital”. El Corbera és tercer 
amb 34 punts. 

S Jaume, 1
J i Maria, 0

Un gol d’Arnau Pardo en afe-
git va donar el triomf a un Sant 
Jaume que és quart.
Sisco Martí, tècnic del Sant 
Jaume: “vam sortir poc inten-
sos i al primer temps no vam 
estar bé. A la segona part vam 
posar una marxa més i ja vam 
tenir més arribada. Amb els mi-
nuts el partit es va travar, tot 
i tenir dos o tres situacions  a 
l’àrea rival. A darrera hora vam 
tirar més amunt i en una juga-
da embolicada vam fer l’1-0. 
Ells, després, encara van tenir 
una ocasió”. Carles, tècnic del 
Jesús i Maria C: “partit molt in-
tens i igualat, un autèntic derbi. 
Natros vam començar bé, te-
nint algunes opcions. Després 
el joc es va igualar. A la represa 
ells van sortir més intensos. 
Vam contrarestar-ho. Dels àr-
bitres no acostumo a parlar 
però en esta jornada el criteri 
no va ser el mateix i, a més, no 
ens va xiular un penal a favor 
que va ser clar. I el que tam-
poc podem estar conformes és 
que va afegir 11 minuts. I al 99 
ens van fer el gol. És cert que 
el porter es va lesionar però no 
tants minuts. Va ser descarat. 
Era un partit d’empat”. 

Fatarella, 2
La Cava, 0

La Fatarella va vèncer en el 
partit de la Festa major d’Hi-
vern. Els locals es van avançar 
a poc del descans amb un gol 
de José Bujo. A la represa, La 
Fata va sentenciar en els dar-
rers minuts, “volíem trencar la 
ratxa d’empats i per este motiu 
vam estar un xic precipitats en 
moments de la confrontació,”, 
va dir el mister local. Jose Bujo 
va repetir, fent el 2-0. A la Cava 
li va costar adaptar-se al par-
tit sent bastant directe i no va 
poder generar ocasions clares 
davant d’una Fatarella intensa 
en defensa.

La Galera, 4
Torre de l’Espanyol, 0

La Galera va tornar a guanyar 
després d’unes jornades sen-
se fer-ho. L’equip galerenc 
va crear ocasions al primer 
temps i Eric Bernad i Adama 
van marcar, encarrilant el tri-
omf. A la represa, Lamin va 
sentenciar amb dos gols més 
en el primer quart d’hora. “El 
triomf ha de servir per revertir 
la dinàmica de resultats dels 
anteriors partits”.

Olimpic, 0
Horta, 0

L’Horta (8 jornades que no 
perd) va emportar-se un punt 
del camp de l’Olímpic. Òscar 
Lahoz, tècnic local: “ens va 
sorprendre el pla de partit que 
ens va plantejar l’Horta amb un 
4-5-1 amb un bloc baix. Ens va 
costar i a la primera meitat vam 
estar precipitats i no vam gene-
rar. A la represa, vam fer un pas 
endavant. Vam tenir bastantes 
arribades, fins a 7 ocasions. 
Ells van disposar-ne d’una de 
clara que vam traure sota els 
pals. Per les ocasions mereixi-
em alguna cosa més. L’Horta 
cal destacar com va compe-
tir. El seu porter i defensa van 
evitar les nostres opcions al 
segon temps. La lliga està molt 
competida i oberta. El primer 
objectiu és estar entre els cinc 
primers i després ja veurem on 
podem arribar”. Manero, tècnic 
de l’Horta: “vam cedir el domi-
ni a l’Olimpic i ens vam trobar 
còmodes defensant en un bloc 
baix. A la segona meitat ells van 
fer un pas avant i van apretar i 
van generar. Ens vam defensar 
i Aitor va estar molt encertat. A 
80 vam tenir la nostra opció. 
Valorar el treball i l’actitud de 
l’equip”. 

Amposta, 2
Benissanet, 0

L’Amposta recupera el liderat 
després de guanyar el Benis-
sanet. El partit no es va deci-
dir fins el seu darrer tram quan 
Josep, de falta directa, va fer 
l’1-0 (75’). Ja al final, un gol 
de Denis va significar el 2-0. 
La pilota va votar dins de la 
porteria i va sortir. Oliver Ser-
rano, tècnic de l’Amposta: “als 
primers minuts vam crear una 
doble ocasió, però, tot i domi-
nar, no vam poder generar. A 
la represa vam intentar circu-
lar la pilota amb més velocitat. 
Però ens va costar molt davant 
d’un rival molt ben replegat. A 
manca d’un quart vam fer l’1-0 
i, posteriorment, ja vam sen-
tenciar. No va ser un bon partit 
també perquè el rival va defen-
sar-se força bé”. Ramon Grau, 
tècnic del Benissanet: “vam fer 
el nostre partit i cal destacar  
el treball de l’equip. L’Amposta 
va dominar i va tenir ocasions 
però natros ens vam defensar 
amb ordre i també vam tenir la 
nostra per marcar el 0-1. Sa-
tisfets del treball”. 

Futbol sala
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EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA JORNADA:  SUBI (ALDEANA)

TOP SECRET

RECONEIXEMENT A  MICHEL
LA PORTADA DE LA SETMANA

JO
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El Col.legi de Periodistes de 
la Demarcació de les Terres 

de l’Ebre, en la Nit de la 
Comunicació, va fer una menció 

especial a Michel per la seva 
trajectòria. 

Un  col·lectiu del futbol ebrenc, 
que s’ha unit per fer-li l’ 

homenatge al juny, va posar la 
primera pedra perquè pugui ser 

reconegut. 
EQUIP DE LA SETMANA: CDR HORTA.

EL CLUB VA TORNAR A LA COMPETICIÓ. GRAN 
TREBALL DEL TÈCNIC SERGI MANERO. L’EQUIP 

PORTA 8 JORNADES SENSE PERDRE I ESTÀ A LA 
POMADA PER LES PLACES DE PROMOCIÓ

· Al FC Ascó el president César 
Caballero va dimitir. Ell, a Minut 
91, va dir que tenia la decisió 
presa de fa temps i va assegurar 
que no li han fet el llit. Es co-
menta que hi ha gent a l’ombra 
que està movent els fils.
· Pronòstic: vaig dir que el fa-
vorit esta temporada per a 
l’ascens era el Vilaseca. Va co-
mençar molt malament, ara 
és el millor dels de la zona de 
Tarragona. Només el superen 
tres ebrencs. Ull a la dada: do-
mini ebrenc a les últimes set 
jornades a la segona catalana. 
Remolins-Bitem 18 punts, Ull-
decona i Camarles 16 i La Sénia 
14. Tres ebrencs a les prime-
res places, Camarles i R-Bitem 
i Jesús i Maria i aquest invicte 
a Casa. I la Sénia porta quatre 
partits consecutius guanyant 
fora. Ja és sisè.

· Vaig parlar amb Serrano, mister 
de l’Ulldecona, dies abans del 
partit contra el Camarles, i em 
va dir “serà un partit molt com-
petit  però guanyarem”. I ho van 
aconseguir.
· Rapitenca, els últims fitxatges 
titulars i Gerard Verge a la ban-
queta. Són ja cinc fitxatges en 
poques setmanes, un dels últims 
Manu Ferreres és de La Cava i va 
jugar al Vila-real juvenil i al Mi-
randes B. Jugador de gran futur 
només té 20 anys.
· L’Alcanar se segueix reforçant. 
En poques setmanes dos fitxat-
ges: Blanco, que torna a jugar, i 
el porter Aleix Bel, que estava a 
la Sénia. Aquest any consolida-
ció del projecte, la següent a per 
cotes més altes.
· Al Jesús Catalònia els dos 
equips van cuers, un a tercera 
catalana i l’altre a segona cata-

lana. Vindran temps millors, són 
cicles . El jugador senienc Xescu 
va fitxar pel Jesús Catalònia.
· Gandesa: han estat gairebé 
dos anys sense perdre a casa i 
en dos partits consecutius, han 
trencat aquesta ratxa amb dues 
derrotes. Tot i que ara no és fà-
cil, han de fitxar. 
· L’Ascó imparable: primeres 8 
jornades una victòria; últimes 
onze només una derrota.
· S’està trencant la classifica-
ció de la segona catalana, dels 
darrers sis classificats, només 
va guanyar un i quatre ebrencs 
implicats i això pot suposar cinc 
descensos a tercera catalana. La 
següent jornada serà clau per als 
darrers classificats. O guanyen o 
es trencarà més la classificació.
· El Cambrils Unió ha fitxat tres 
jugadors top: Erik Gonzalez 
(Canonja/Reus), Joel Silva (Hos-
pitalet de l’Infant) i Aaron Mon-
talbo (Pobla).
· Tres altes de cop a Móra la 
Nova: dos jugadors del Costa 

Daurada que van jugar dissab-
te de titulars Raül Martin i Eric 
Aullon i el porter que va estar al  
Corbera, Gerard Domenech.
· Victor Garrido (Ascó, Tortosa, 
Reus i Rapitenca) i Damian, que 
van jugar la temporada passada 
a Riudoms, són altes a l’Ampolla. 
· L’Amposta no pot amb els der-
bis, a Masdenverge només va 
poder empatar i aquesta setma-
na el Santa barbara li va plantar 
cara, amb un gran treball de 
Jordi Roda. Com a mister en 
4 partits que porta, ha aprovat 
amb bona nota.
· Els equips més en forma a la 
tercera catalana. Últimes 7 jor-
nades: Amposta i la Cava 17 
punts; Flix 16, Xerta 14, Jesús i 
Maria i Masdenverge i Santa Bar-
bara 10.
· Els seniencs Roberto i Calla-
risa i el gandesà Enric Domin-
guez són els tres únics jugadors 
ebrencs que estan entre els 
màxims golejadors de la sego-
na catalana. I compte a la dada: 

Roberto és el el segon.
· Gran treball estan fent al fut-
bol base de La Sénia; el que 
va ser jugador moltes tempo-
rades Fèlix, al juvenil, i al ca-
det Andrés Ramirez que va ser 
mister del primer equip.
· El gurú d’Amposta Litus va fer 
46 anys. Un noi molt implicat 
i que només té un defecte: és 
massa bona persona.
· Va desaparèixer el portal fut-
bol ebrenc i el substitueix el 
portal LA PREFERENTE, els 
resultats en directe i a més hi 
ha una gran base de dades de 
cada equip. 
· Quim Cardona (Ascó) ha de-
manat la baixa i fitxarà pel Ca-
marles, per jugar amb el seu 
germà. D’altra banda, Hugo, 
fitxatge estelar del Tortosa. Ju-
gava al Santboià de Lliga Elit.
· Al Jesús Catalònia i a l’Am-
polla, rècord d’entrenadors.  
Jordi Vallès va dimitir al Cata-
lònia i Toni Chacon fou cessat 
a l’Ampolla. 

UE TIVENYS CF LA SÉNIA

AYUSO
(Tortosa Ebre)

GERARD PAGÀ
(Aldeana)

ROC 
(S Bàrbara)

NACHO
(Flix)

BOTERO
(R Bítem)

RAI
(Jesús i Maria)

PERE ESTELLÉ
(Ulldecona)

IAN ARQUES
(Rapitenca)

LLUÍS CAPITAN
(La Sénia)

CAMPANALS 
(Camarles B)

ÀLEX
(Alcanar)

MARC BRULL
(Ametlla)

MARCEL
(Ascó)

SELU 
(R Bítem)

EL CRAC

Amb motiu de la Festa de la 
Candelera de l’Ametlla, veterans 

locals van jugar contra els del 
Palamós. El roquetero Lluís Fornés, 

que fou jugador del Palamós a 
Segona divisió, es va vestir de curt 

jugant amb l’equip gironí.



22 gastronomiaDIARI MÉS EBRE • divendres 9 de febrer / 2024

RISOTTO
DE XAMPINYONS

PREPARACIÓ:
· Rentarem i tallarem els xampi-
nyons a trossets.
· També pelarem i tallarem la 
ceba i l'all.
· En una paella amb una mica 
d'oli, fregirem l'all. Quan esti-
gui daurat, afegirem els xampi-
nyons, la sal i el pebre i ofega-
rem.
· En una olla, daurarem la ceba 
uns 15 minuts, transcorreguts 
els quals, tirarem l'arròs i el vi 
blanc i deixarem fins que aquest 
s'evapori.

· A continuació tirarem la man-
tega, els xampinyons, l'all i una 
mica més d'un litre de brou, i 
deixarem coure fins que l'arròs 
quedi al punt i caldós. La res-
ta de brou el reservarem i ani-
rem afegint-lo durant la cocció 
quan sigui necessari, a poc a 
poc.
· Finalment, mesclarem amb l'ar-
ròs el formatge. Servirem.
Nota: el brou és aconsellable 
fer-lo casolà, però es pot substi-
tuir-se per un ja fet, o fer-ho amb 
una pastilla de brou concentrat.

INGREDIENTS (PER A 4 PERSONES):

· 600 g de xampinyons
· 350 g d'arròs (millor l'especial 
per a risotto)
· 1,5 litres de brou de verdures
· 20 g de cebes
· 150 g de mantega
· 200 ml de vi blanc
· 100 g de parmesà
· 4 grans d'all
· Sal
· Pebre
· Oli d'oliva.
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VOLS ANUNCIAR-TE? Aquest és el teu espai privilegiat deAquest és el teu espai privilegiat de PUBLICITAT 977 279 290977 279 290
publicitat@mesebre.cat

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GRAU EN FISIOTERÀPIA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

Defenses el que 
consideres teu amb 
vehemència. Et 
poses seriós amb la 
dieta i comences a 
descartar aliments. 
Per guanyar diners 
extra, poses coses a 
la venda per internet.

aquari
21/01 al 19/02

Amb Mart transitant 
per Aquari podries 
sentir una gran dosi 
d'energia. Això pot 
ser bo per treballar i 
posar-te reptes, però 
compte amb abusar 
de la salut. Descansa 
més.

sagitari
23/11 al 21/12

Si fa un temps que 
no t'acabaves de 
decidir a iniciar una 
activitat, amb Mart a 
la Casa III, ho portes 
a la pràctica. Pots 
fer noves amistats 
en els llocs més 
estranys.

escorpí
24/10 al 22/11

Temps de canvis 
pel que fa a la llar. 
Pot ser que facis 
una mudança o que 
comenci una reforma 
de la casa. Hauràs 
de gestionar el res-
sentiment cap a una 
persona del passat.

balança
24/09 al 23/10

Si tens fills adults 
podríeu treballar 
plegats en un 
projecte laboral. 
Sents la necessitat 
de practicar esport 
amb més intensitat. 
Pel que fa a l'amor, 
prens la iniciativa.

àries
21/03 al 20/04

Mart entra a Casa XI 
i poses més energia 
i valentia en els teus 
plans de cara al 
futur. Podries deixar 
enrere la feina per 
embarcar-te en un 
projecte laboral en 
solitari.

cranc
22/06 al 23/07

Amb la Lluna Nova a 
Casa VIII és moment 
de fer-te conscient 
d'allò que habitual-
ment fas de manera 
inconscient. Poses al 
dia l'economia i els 
assumptes fiscals o 
patrimonials.

verge
24/08 al 23/09

Al sector laboral 
pots viure alguna 
lluita d'egos. En 
l'amor pots sentir-te 
atret per una perso-
na que viu una mica 
lluny o bé que té 
punts importants al 
signe de Sagitari.

taure
21/04 al 21/05

Si a la feina has de 
tractar amb gent 
difícil, pots acabar 
enfadant-te. Sigues 
més llest i no perdis 
els nervis. El contac-
te amb la naturalesa, 
t'ajudarà a sentir-te 
millor.

peixos
20/02 al 20/03

Tendència a cert 
aïllament i a cercar 
més temps per estar 
sol. En l'amor pots 
tenir dubtes sobre la 
teva relació. També 
és una etapa que in-
clina a viure relacions 
ocultes.

lleó
24/07 al 23/08

Et poden proposar 
un negoci en com-
panyia d'un o més 
socis. Si ja tens feina, 
caldria valorar-ho. 
Una persona que ja 
coneixes té interès 
sentimental en tu i 
t'ho farà saber.

bessons
02/05 al 21/06

Més desplaçaments 
per qüestions 
laborals o potser has 
d'anar a viure a un al-
tre indret per poder 
treballar. Sospeses 
ser pare/mare en-
cara que no tinguis 
parella estable.

GEROCULTOR/A
L'AMETLLA DE MAR, DELTEBRE I GANDESA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A

ES TRASPASSA
PERRUQUERIA 

EQUIPADA 
I EN PLE 

FUNCIONAMENT, 
AL CENTRE DE 

TIVENYS. 30M2

607 333 802



24 a l’últimaDIARI MÉS EBRE • divendres 9 de febrer / 2024

CARLOS TRINCHÁN
ALCALDE DE MÓRA LA NOVA
"L’AJUNTAMENT DE MORA LA NOVA TÉ EL LIDERATGE QUE CAL 
PER FOMENTAR PROJECTES DE GRAN ENVERGADURA" Ro

se
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Móra la Nova, a la Ribera 
d’Ebre, està gaudint 

d’una revolució des de fa 8 
mesos, coincidint amb l’inici 
del nou mandat municipal. 
Projectes relacionats amb els 
Fons de Transició Nuclear, 
iniciatives per fomentar 
l’economia del poble i la seva 
visibilitat i atractiu turístic, 
una posada al dia pel que 
fa a innovació i transició 
energètica, tot plegat liderat 
per un equip de govern 
que no té por d’emprendre 
projectes necessaris amb la 
màxima transparència.

El seu alcalde, Carlos Trinchán 
ho explica en aquesta entre-
vista en exclusiva per al Diari 
Més Ebre.

Alcalde, com ha anat l’inici 
de legislatura?
Doncs prou bé perquè tenim 
bona entesa. El govern muni-
cipal té un acord molt estable 
entre PSC i ERC. Hem apro-
vat el pressupost municipal i 
abordarem projectes com els 
vestidors del camp de futbol, 
la rehabilitació del mur peri-
metral de la zona esportiva, la 
rehabilitació del carrer Hostals, 
el canvi de les canonades de 
fibrociment de la zona de l’Es-
tatut i del barri dels Bancalets. 
Tenim un milió d’euros previst 
per a inversió, que sobre un 
pressupost de 4.400.000€ és 
gairebé un 25%.

Algunes d’aquestes inver-
sions són necessàries però 
no llueixen...
Ja, però això va molt rela-
cionat amb la situació que 
cal abordar. L’any 2015, quan 
vaig entrar de regidor, el pri-
mer que vaig preguntar va ser 
pel rendiment de la xarxa d’ai-
gua, que tenia un valor d’un 
60%. De cada 10 litres que es 
bomben, 4 se’n van al subsol, 
un 40%. En legislatures passa-
des vam arribar a rendiments 
del 70-75%, però les parts més 
deteriorades es tensionen i es 
produeixen fuites. Volem can-
viar les xarxes de fibrociment 
per instal·lacions amb tecno-
logia moderna. Són obres in-
visibles però necessàries, amb 

una inversió d’uns 200.000 eu-
ros que quedaran soterrats. Es-
talviar aigua en plena sequera 
evita el bombatge, la cloració, 
l’acumulació en dipòsit... i llen-
çar un 40% de litres al subsol 
és un drama.

Algunes problemàtiques 
que aborda l’Ajuntament 
són una qüestió privada o 
bé depenen d’altres admi-
nistracions, com passa amb 
l’habitatge...
La gestió de l’habitatge és 
competència de la Genera-
litat, però com que afecta els 
nostres veïns, actuarem ni que 
tinguem poc marge de manio-
bra. Volem recuperar els habi-
tatges Renfe i ja estem en trac-
tes amb Adif per fer una cessió 
dels immobles i disposar de 20 
habitatges de lloguer. Estem 
en contacte amb altres admi-
nistracions, amb les immobi-
liàries, el SAREB... La limitació 
de l’Ajuntament la suplim amb 
capacitat per gestionar, que és 
el que fem amb els habitatges 
Renfe: nosaltres gestionarem 
i l’Incasol rehabilitarà. L’Ajun-
tament de Móra la Nova té el 
lideratge que cal per fomentar i 
tutelar projectes d’aquesta en-
vergadura.

Un altre gran projecte és el 
tren Caspolino. Què ens en 
pots explicar?
Es tracta d’un tren turístic i 
històric que volem que vagi 
de Tarragona a Caspe els 

dissabtes i diumenges. És un 
projecte molt ambiciós que 
inclou un taller de reparació 
de la maquinària, un museu 
-pel qual passen cada any 
entre 4000 i 5000 visitants- i 
una acció formativa. Estem 
fent una aposta molt forta per 
posar-lo a la via sense diners, 
amb ajudes, subvencions, 
gestions amb Adif, amb Renfe i 
amb operadores. Aquest 2024 
volem materialitzar aquest 
somni que va començar fa 20 
anys.

Els Fons de Transició Nucle-
ar seran un impuls per ar-
rencar nous projectes?
Així és. Ja tenim la primera 
bestreta que hem dedicat a 
projectes energètics i turístics. 
Una part va destinada a la 
rehabilitació de l’edifici del 
museu de Lo Caspolino, i una 
altra part ha servit per finançar 
dos parcs fotovoltaics per al 
consum municipal, amb 20 kW 
que destinarem a la població, 
perquè puguin reduir el seu 
consum energètic. Crec que 
els FTN seran un abans i un 
després pel territori. Tenen tres 
potes: eficiència energètica, 
promoció econòmica i creació 
de llocs de treball. D’immediat 
tenim una reunió amb el 
comerç local per explicar 
on estem i mostrar el nostre 
suport incondicional al sector 
productiu, que representa la 
promoció econòmica en estat 
pur.

El lideratge de l’Ajuntament 
és fonamental per moure 
tots els afers que afecten la 
població, i Móra la Nova és 
una població molt activa...
Efectivament, el nostre teixit 
cultural, associatiu, empresa-
rial, és potent. Des de l’Ajunta-
ment apostem per la cultura, 
pel turisme, i tenim molt clar 
que hem de liderar. Econòmi-
cament som el que som, però 
tenim ganes d’acompanyar, 
d’escoltar, de motivar noves 
propostes, d’ajudar a fer reali-
tat projectes. Els FTN són una 
ocasió única, perquè un cop 
tanquin les nuclears no tindrem 
una altra oportunitat amb tan-
ta quantitat de diners per poder 
apostar pel territori.

Una de les mesures més im-
populars que afronten els 
ajuntaments és la pujada 
de taxes i impostos. Com ho 
gestioneu?
Els serveis econòmics de l’Ajun-
tament ens van avisar que tení-
em problemes d’inestabilitat 
econòmica, perquè no ingres-
sàvem prou diners per aguantar 
la despesa. Per tant vam pujar 
els impostos: el 15% en les ta-
xes, que són aquells serveis que 
presta l’ajuntament al ciutadà, 
i un 5% en impostos com l’IBI, 
l'impost de tracció mecàni-
ca, etc. Ara bé, també vam fer 
una reducció i redistribució de 
la despesa municipal, com per 
exemple en la despesa ener-
gètica. Vam fer una assemblea 

ciutadana per exposar el pro-
blema, explicar on estàvem, i a 
partir d’aquí vam donar soluci-
ons: si volem que l’Ajuntament 
faci projectes necessita ingres-
sos. Però no ho vam fer recaure 
tot sobre el ciutadà, que és la 
postura fàcil.

Aquesta reunió ciutadana és 
un exemple de transparèn-
cia per part de l’Ajuntament 
i de l’alcalde
Així és. Vam explicar la situació 
amb tota claredat, perquè l’eco-
nomia són 2+2. Els increments 
ens han permès abordar pro-
jectes, perquè quan arriba una 
subvenció, sempre cal posar 
una part de capital propi i per 
això s’ha de disposar de muscle 
financer. Va ser la primera reu-
nió que vam fer. La segona va 
ser per explicar el pressupost 
del 2024. Si a la ciutadania se 
li explica tot, sense voler enga-
nyar i sense amagar res, tothom 
ho entén.

Móra la Nova té una vida 
cultural molt activa?
Molt, i volem que encara ho si-
gui més impulsant les fires que 
estem fent i fent-ne de noves 
per promocionar el poble. A 
la Fira d’octubre, per exemple, 
vam afegir un pavelló tecno-
lògic on el Mobile va venir a 
exposar. La tecnologia és una 
de les línies que volem seguir 
treballant a la Fira d’octubre, 
perquè si hem pogut fer 191 
edicions és perquè els nostres 
avantpassats van adaptar la fira 
als temps de corrien. Quan fem 
una fira, immediatament els 
restaurants estan plens i l’eco-
nomia es mou. A nivell cultural, 
estem orgullosos de tenir tres 
premis Ribera d’Ebre de Narra-
tiva: l’Eva Vilanova, la darrera pre-
miada, el Miquel Esteve i el Jordi 
Duran. No tots els pobles poden 
dir que tenen escriptors d’aquesta 
envergadura. Som un poble que 
emana cultura, també pel que fa a 
temes gastronòmics, com la ce-
lebració de la clotxa. Ara s’estan 
preparant els carnavals, vindran 
les jornades culturals, la Setmana 
de la Dona, tenim activitat cultural 
tot l’any, un programa que amb 
petites accions provoquen molt 
de moviment.


